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§ 89 Dnr KFKS 2018/3  

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar 2018-04-09 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2018-02-20, 2018-03-13, 
KSAU och KSVU 2018-03-20 

 

Tjänsteskrivelse och protokoll 2018-02-20 
från BRÅ, Bokslut 2017 

 

 
- - - - - 
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§ 90 Dnr KFKS 2018/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2018-04-09 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Yttrande över tillstånd om 
kameraövervakning 
KFKS 2018/257 

Anneli Sagnérius 2018-03-16 

 
- - - - - 
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§ 91 KFKS 2011/293-251 

Exploateringsavtal för stadsbyggnadsprojekt Erstavik 
25:38, Morningside Marina 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet  
Exploatören för exploateringsområdet är Duvnäs Fastighets AB. Syftet med projektet är att 
möjliggöra cirka 40 lägenheter, längs Duvnäsvikens södra sida, cirka 800 meter öster om 
Saltsjö-Duvnäs station. I husens bottenvåningar möjliggörs verksamhetslokaler. En allmän 
strandpromenad mot Duvnäsviken och en upprustning av en delsträcka för 
Saltsjöbadsvägen föreslås. Den aktuella fastigheten som ska exploateras ansluts till det 
kommunala vatten- och avloppsnätet via en ny sjöledning över Duvnäsviken. I samband 
med projektets genomförande ansluts även fastigheterna väster om marinan som ligger 
norr om Saltsjöbadsvägen. Sjöledningen utformas med en kapacitet som även möjliggör 
framtida anslutning av det så kallade Sågtorpsområdet söder om Saltsjöbadsvägen.  
 
AB Storstockholms lokaltrafik (SL) och länsstyrelsen har under planprocessen begärt att 
exploatören och SL, innan detaljplanen beslutas, ska avtala om bullerskärm och hur 
urspårningsrisker ska hanteras. Ärendet bordläggs och återupptas på kommunstyrelsen när 
avtal mellan parterna är klara. 
 

Handlingar i ärendet 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 3 april 2018 
Exploateringsavtal med Duvnäs Fastighets AB inklusive bilagor. 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 44 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 5 mars 2018 § 43 
Kommunfullmäktige noterade att det inte fanns något underlag från kommunstyrelsen. 

Beslut i kommunstyrelsen den 5 mars 2018 § 85 
Ärendet utgick. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 44 
Kommunstyrelsen noterade att den detaljplan som exploateringsavtalet avser inte kan antas 
förrän exploatören och SL har ingått erforderligt avtal om bullerdämpande åtgärder. 
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Kommunstyrelsen bordlägger därför ärendet om exploateringsavtal i avvaktan på att sådant 
avtal mellan exploatören och SL ingås. 
Ärendet behandlas på kommunstyrelsens extra sammanträde den 5 mars 2018. 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 januari 2018 § 11 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott noterade informationen till protokollet.  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet bordläggs.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 92 Dnr KFKS 2010/502-214 

Detaljplan för Morningside marina Erstavik 25:38 m.fl. 
fastigheter i Fisksätra-Saltsjöbaden 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärendet 
Planförslaget syftar till att möjliggöra för fem flerbostadshus med sammanlagt cirka 40 
lägenheter i tre våningar samt en suterrängvåning längs med Duvnäsvikens södra sida. I 
husens bottenvåningar möjliggör planförslaget verksamhetslokaler. En allmän kajpromenad 
skapas utmed vattnet längs med den nya bebyggelsen. Vidare byggs kommunala vatten- och 
spillvattenledningar ut till området och kommer även kunna försörja intilliggande 
fastigheter med VA. 
 
Synpunkterna under granskningstiden från boende har främst handlat om höjderna på den 
tillkommande bebyggelsen och trafiksituationen på Saltsjöbadsvägen. Länsstyrelsen hade 
främst synpunkter på strandskydd, grundläggningsförutsättningar och den spårnära 
bullerskärm som krävs för att planen ska kunna genomföras. Synpunkterna har lett till vissa 
ändringar och förtydliganden i plankartan, bland annat gällande höjder och buller. 
 
SL och länsstyrelsen har under planprocessen begärt att exploatören och SL, innan 
detaljplanen beslutas, ska avtala om bullerskärm och hur urspårningsrisker ska hanteras. 
Ärendet bordläggs och återupptas på kommunstyrelsen när avtal mellan parterna är klara. 
 

Handlingar i ärendet 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 3 april 2018 

 Plankarta 
 Planbeskrivning 
 Granskningsutlåtande 

Till planenhetens tjänsteskrivelse fogas karta över området samt översikt över kommunala 
beslut. 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 45  
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 6 december 2017 § 270 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 5 mars 2018 § 44 
Kommunfullmäktige noterade att det inte fanns något underlag från kommunstyrelsen. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 5 mars 2018 § 86 
Ärendet utgick. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 45 
Kommunstyrelsen noterade att erforderliga kommunala beslut för att anta detaljplanen 
föreligger men att den inte kan antas förrän exploatören och SL har ingått avtal om 
bullerdämpande åtgärder. Kommunstyrelsen bordlade ärendet i avvaktan på att sådant avtal 
ingås. Ärendet behandlas på kommunstyrelsens extra sammanträde den 5 mars 2018. 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 januari 2018 § 10 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott noterade informationen till protokollet.  

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 6 december 2017 § 270 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige skulle anta planförslaget. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet bordläggs. 
  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 93 Dnr KFKS 2010/280-050 

Exploateringsavtal för Nobelberget, på västra Sicklaön  

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunen ska ingå föreslaget 
exploateringsavtal med Atrium Ljungberg Uddvägen AB avseende detaljplan för 
Nobelberget, fastigheterna Sicklaön 83:33, 83:29, del av 40:12 och 83:3 på västra Sicklaön.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunen ska ingå föreslaget 
avtal om bevakningsuppdrag med Trafikverket. 

Ärendet  
Föreslaget exploateringsavtal syftar till att reglera genomförandet av förslaget till detaljplan 
för fastigheterna Sicklaön 83:33, 83:29, del av 40:12 och 83:3. Exploatören är Atrium 
Ljungberg Uddvägen AB (bolaget ingår i samma koncern som Atrium Ljungberg AB). 
Exploateringsavtalet förutsätter att kommunfullmäktige antar förslaget till detaljplan. 
 
Avtal om bevakningsuppdrag har tecknats mellan kommunen och Trafikverket avseende 
Trafikverkets anläggningar intill exploateringsområdet. Detta avtal är en förutsättning för 
kommunens beslut att ingå exploateringsavtal och anta detaljplan. Likaså ska ett 
genomförandeavtal avseende allmänna VA-anläggningar mellan exploatören och Nacka 
Vatten och Avfall AB ingås. Avtalen utgör bilagor till föreslaget exploateringsavtal. 
 
Enligt föreslaget exploateringsavtal ska exploatören till kommunen erlägga 10 kronor/kvm 
för mark som idag ägs av Trafikverket och som ska överlåtas till kommunen. Marken 
uppgår till cirka 1000 - 1200 kvm och föreslås planläggas som allmän plats (park). Ett avtal 
om fastighetsreglering gällande denna mark ska tecknas mellan kommunen och 
Trafikverket, oberoende värdering av marken pågår. Om marken värderas till ett högre 
belopp än det belopp som exploatören ska betala till kommunen, ska kommunen svara för 
den överskjutande delen gentemot Trafikverket. I övrigt ska exploatören stå för alla 
kostnader hänförliga till exploateringen, inklusive kostnaderna för planläggning och 
kommunens interna administrativa arbete. Dessutom ska exploatören utföra och bekosta 
allmänna anläggningar inom exploateringsområdet samt betala medfinansieringsersättning 
för utbyggnaden av tunnelbanan och exploateringsersättning. 
 

Handlingar i ärendet 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 8 februari 2018, rev den 1 april 2018 
Exploateringsavtal med Atrium Ljungberg Uddvägen AB inklusive bilagor 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 januari 2018 § 11 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 5 mars 2018 § 45 
Kommunfullmäktige noterade att det inte fanns något underlag från kommunstyrelsen. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 46 
Ärendet utgick och behandlas på kommunstyrelsens extra sammanträde den 5 mars 2018. 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 januari 2018 § 11 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott noterade informationen till protokollet.  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkande, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M), bifall till 
exploateringsenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 94 KFKS 2009/574-214 

Detaljplan för Nobelberget, fastigheterna Sicklaön 83:33, 
83:29, del av 40:12 och 83:3 på västra Sicklaön 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen för Nobelberget. 
 

Ärendet 
Förslaget till detaljplan gör det möjligt uppföra cirka 550 bostäder och cirka 2500 
kvadratmeter för verksamheter, en ny förskola samt en ny gång- och cykelförbindelse. 
Planförslaget bidrar till bland annat utvecklingen av bostäder, välfärdsfastigheter, 
arbetsplatser och hur arbetet med erforderliga genomförandeavtal ligger till. 
Kommunstyrelsen anser att de kommunala intressena så som de angavs i startpromemorian 
och i kommunstyrelsens yttrande över samrådsförslaget har tillgodosetts.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 januari 2018 § 12 
Tjänsteskrivelse av enheten för strategisk stadsutveckling den 10 januari 2018 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 6 december 2017 § 268 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 5 december 2017 
Detaljplanekarta med planbestämmelser 
Plan- och genomförandebeskrivning 
Fastighetsförteckning 
Gestaltningsprogram 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 5 mars 2018 § 46 
Kommunfullmäktige noterade att det inte fanns något underlag från kommunstyrelsen. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 47 
Ärendet utgick och behandlas på kommunstyrelsens extra sammanträde den 5 mars 2018. 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 januari 2018 § 12 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen att - under 
förutsättning att 1) tillhörande och påskrivet exploateringsavtal tagits fram och att  
2) Trafikverket och Stockholms läns landsting kommer överens om skyddsavstånd mellan 
tunnelbanan och Södra länken - föreslå kommunfullmäktige att anta detaljplanen för 
Nobelberget. 
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Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 6 december 2017 § 268 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige skulle anta planförslaget. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkande, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 95 Dnr KFKS 2016/1131 

Ramavtal för del av Ryssbergen med Nacka Mark 
Exploatering KB, västra Sicklaön 
Del av fastigheten Nacka Sicklaön 13:3 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar ingå föreslaget ramavtal mellan kommunen och Nacka Mark 
Exploatering KB för del av fastigheten Nacka Sicklaön 13:3.  
 

Ärendet 
Stadsbyggnadsprojektet ”del av Ryssbergen” är en del av detaljplanprogrammet för centrala 
Nacka. Nacka Mark Exploatering KB äger fastigheten Sicklaön 13:3. Projektets främsta 
syfte är att på fastigheten skapa förutsättningar för cirka 400 nya bostäder, verksamheter 
och fyra förskoleavdelningar i enlighet med detaljplaneprogrammet för Centrala Nacka. 
Övriga delar av fastigheten planeras att bli naturreservat. 
 
Upprättat avtalsförslag anger förutsättningar för den fortsatta detaljplaneringen och för 
genomförande av detaljplanen och innehåll i kommande exploateringsavtal, även 
förutsättningar för marköverlåtelser, ledningsrätter samt fastställer principer för 
kommunens och exploatörens ansvarsfördelning samt fastställer de ekonomiska 
förutsättningarna.   
 
Exploatören ansvarar för och bekostar projektering och utbyggnad av allmänna 
anläggningar inom området. Exploatören ska till kommunen erlägga 
exploateringsersättning för nyttan av de allmänna anläggningar som kommunen bygger ut 
utanför del av Ryssbergen. Kommunen kommer i projektet även att få intäkter från 
exploatören i form av medfinansiering för tunnelbaneutbyggnaden.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 februari 2018 § 26 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 7 februari 2018 
Bilaga 1: Ramavtal del av Ryssbergen, för del av fastigheten Sicklaön 13:3.  
Bilaga 2:  Kartbilaga som utvisar Området.  
Bilaga 3: Kartbilaga utvisande område för planerad gata. 
Bilaga 4:  Kartbilaga utvisande gräns allmänna anläggningar fram till ”Skönviksvägens 

förlängning” och allmänna anläggningar fram till Birkavägens slut. 
Bilaga 5:  Inriktning broförslag Ryssbergen   
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Bilaga 6:  Plankostnadsavtal 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 februari 2018 § 26 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar ingå föreslaget ramavtal mellan kommunen och Nacka Mark 
Exploatering KB för del av fastigheten Nacka Sicklaön 13:3.  
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Mikael Carlsson 
(NL), att ärendet avslås. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet är emot att Ryssbergen exploateras, istället bör området omgående bilda ett 
naturreservat. Argumentet att marken är ointressant ur skyddssynpunkt och att 
byggnationen skärmar av ljudet från motorvägen är inte hållbara. Istället är det så att 
Ryssbergen är unikt som ett så stadsnära urskogsområde. Mot den bakgrunden ser vi ingen 
anledning att dra någon väg genom området heller. Om det finns ett behov av tvärväg 
mellan Birka och Nacka centrum så får den dras på södra sidan av motorvägen.” 
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi moderater vill att halva Nacka ska vara grönt och att ingen ska ha längre än 300 meter 
till närmaste park eller grönområde. Vi behöver gröna lungor nära våra bostäder för att 
trivas och må bra. Därför pågår planering för både nya parker och nya naturreservat. Ett av 
de nya naturreservaten är Ryssbergen, som ligger nära många av de nya bostäder som ska 
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byggas i centrala Nacka. För att få till stånd naturreservatet, där marken ägs av privata 
fastighetsägare, accepterar vi viss bebyggelse längs Värmdöleden och runt mynningen till 
tunneln mot Kvarnholmsbron. Denna bebyggelse kommer också att fungera som 
bullerskydd för naturområdet och alla som ska vistas där.” 
  
- - - - - 
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§ 96 Dnr KFKS 2015/828-251 

Ramavtal för detaljplan Sarvträsk och Ormingehus med 
Rikshem Skolfastigheter AB, Orminge centrum 
Fastigheterna Orminge 46:1, 46:2 och 59:1 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar ingå föreslaget ramavtal för 
fastigheterna Orminge 46:1, 46:2 och 59:1 med Rikshem skolfastigheter AB, org. nr. 
556864-7316.  

Ärendet 
Ett förslag till ramavtal inför exploatering av fastigheterna Orminge 46:1, 46:2 och 59:1 
inom detaljplan Sarvträsk och Ormingehus har upprättats mellan kommunen och Rikshem 
Skolfastigheter AB. Föreslaget avtal reglerar övergripande ansvars- och kostnadsfördelning. 
Detaljplanens övergripande syfte är bland annat att möjliggöra för nya bostäder och 
förskoleplatser. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 37 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 28 mars 2018 
Bilaga 1 Förslaget ramavtal inklusive bilagor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 37 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar ingå föreslaget ramavtal för 
fastigheterna Orminge 46:1, 46:2 och 59:1 med Rikshem skolfastigheter AB, org. nr. 
556864-7316. 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade att ärendet återremitteras för att ramavtalet ska ange att området 
som avtalet omfattar ska bebyggas med minst hälften hyresbostäder. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen avslog Rolf Wastesons återremissyrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har inget emot att det aktuella området bebyggs. Däremot så vill att det i så 
fall får en betydligt större andel hyresbostäder än vad som nu anges (30%). Med tanke på 
att det i omgivningen knappast finns några hyresbostäder så bör huvuddelen av de bostäder 
som byggs i detta område just vara hyresbostäder. Det är något som bör ingå i ramavtalet.” 
 
- - - - - 
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§ 97 Dnr KFKS 2018/132 

Förvärv av fastighet i Rensättra 
Fastigheten [Personuppgift borttagen på grund av PuL] 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska förvärva fastigheten [Personuppgift 
borttagen på grund av PuL] i enlighet med föreslaget köpeavtal. 

Ärendet 
Nacka kommun äger fastigheten [Personuppgift borttagen på grund av PuL] i Rensättra. 
Den ligger runt om en cirka 9 kvadratmeter stor fastighet med beteckningen 
[Personuppgift borttagen på grund av PuL] som ägs av Boo energi ekonomisk förening. 
Fastigheten [Personuppgift borttagen på grund av PuL] är obebyggd och består av 
skogsmark. Kommunen föreslås nu köpa fastigheten [Personuppgift borttagen på grund av 
PuL] för att marken ska vara i kommunens ägo inför ett eventuellt bildande av 
naturreservat i Rensättra. Ett förslag på köpeavtal har tagits fram där köpeskillingen uppgår 
till 5 000 kr. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 48 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 28 februari 2018 
Bilaga 1 Förslag till köpeavtal 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 48 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska förvärva fastigheten [Personuppgift 
borttagen på grund av PuL] i enlighet med föreslaget köpeavtal. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 98 Dnr KFKS 2017/239 

Årsredovisningar 2017 för de kommunala aktiebolagen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2017 för Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och avfall AB och Nysätra 
Fastighets AB. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna årsredovisningarna avseende 2017 till 
årsstämmorna för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, 
Nacka vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB med instruktion att godkänna 
respektive årsbokslut men utan ytterligare instruktioner till kommunens ombud. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 
2017 för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka 
vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB till protokollet. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, 
Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB 
uppfyller ändamålen som kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala 
befogenheterna enligt kommunallagen. 
 

Ärende 
Nacka kommun äger 100% av aktiebolaget ”Nacka stadshus AB”. Nacka stadshus AB äger 
och förvaltar 100% av aktierna i Nacka Energi AB, Nacka vatten och avfall AB och 
Nysätra Fastighets AB. Nacka Energi AB har i sin tur ett helägt dotterbolag, Nacka Energi 
Försäljnings AB. Tillsammans bildar bolagen ”stadshuskoncernen” med Nacka stadshus 
AB som moderbolag. Rörelseresultatet för 2017 för stadshuskoncernen uppgår till knappt 
57,1 miljoner kronor (71 miljoner kronor 2016). 
 
Kommunstyrelsen ska årligen bedöma verksamheten i kommunala aktiebolag i förhållande 
till de ändamål fullmäktige har fastställt och verksamheten i förhållande till de kommunala 
befogenheterna.  
 
Vid genomgång är bedömningen att verksamheten som bedrivs i Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB och dess dotterbolag Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och 
avfall AB och Nysätra Fastighets AB uppfyller kommunfullmäktiges fastställda mål och att 
bolagen verkar inom de i kommunallagen fastställda befogenheterna. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 32 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 februari 2018 
Årsredovisning 2017 Nacka stadshus AB 
Årsredovisning 2017 Nacka Energi AB 
Årsredovisning 2017 Nacka Energi Försäljnings AB 
Årsredovisning 2017 Nacka vatten och avfall AB 
Årsredovisning 2017 Nysätra Fastighets AB 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 32 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2017 för Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och avfall AB och Nysätra 
Fastighets AB. 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna årsredovisningarna avseende 2017 till 
årsstämmorna för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, 
Nacka vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB med instruktion att godkänna 
respektive årsbokslut men utan ytterligare instruktioner till kommunens ombud. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 
2017 för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka 
vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB till protokollet. 
Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, 
Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB 
uppfyller ändamålen som kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala 
befogenheterna enligt kommunallagen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckning 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har motsatt sig att kommunen ska ta ut så stor avkastning från Nacka 
Energi som nu görs. Vi hade förslag om ett betydligt lägre belopp i vårt förslag till budget.” 
 
- - - - - 
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§ 99 Dnr KFKS 2017/351 

Årsredovisning för Nacka kommun 2017 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
årsredovisning för 2017. 
 

Ärende 
Nacka kommun redovisar ett ekonomiskt resultat på 697 miljoner kronor för år 2017. 
Resultatet överstiger budget med 531 miljoner kronor. Försäljning av mark, skatteintäkter 
och överskott i de flesta nämnder ligger bakom det ekonomiska resultatet.  
 
Låneskulden minskade under året från 300 miljoner kronor till historiskt låga 250 miljoner 
kronor och kommunens nettoinvesteringar uppgick till 1,1 miljarder kronor, vilket är den 
högsta nivån någonsin. De största investeringarna gjordes inom fastighetsområdet, 
exempelvis uppbyggnad av skolor och förskolor och anskaffning av sociala bostäder. 
Soliditeten har stärkts under året och uppgår till 44,5 procent.  
 
Under våren 2017 nåddes en viktig milstolpe då befolkningen passerade 100 000 personer. 
Det gör Nacka till landets 16:e största kommun. För verksamheten bedöms 
måluppfyllelsen vara god. Många verksamheter i Nacka är bland landets bästa. Även 
måluppfyllelsen ser ut att bli god när det gäller kommunens finansiella resultatindikatorer. 
Bedömningen är att verksamheten i huvudsak bedrivits med god ekonomisk hushållning.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 34 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 mars 2018 
Nacka kommuns årsredovisning 2017 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 34 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
årsredovisning för 2017. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Sverige har under mandatperioden gått från massarbetslöshet bland unga som ledde till att 
Sverige fick krisstöd från EU under den borgerliga regeringen till att ha den lägsta 
ungdomsarbetslösheten på 14 år. Det ökar skatteintäkterna och är glädjande. I 
tjänsteskrivelsen står att läsa att överskottet beror på en ökning av skatteintäkterna, samt 
reavinster från försäljningar. 
 
Den som säljer sitt hus och står med packlådorna på gatan har mycket pengar på fickan. 
När dessa pengar dessutom vaskas till skattesänkning för de som tjänar mest istället för 
satsningar på skolan, trygg fritid och livskvalitet för våra äldre riskerar glädjen att bli 
kortvarig. Den situationen är Nacka i nu. Moderaterna har sålt skolor, äldreboenden och 
idrottsanläggningar. En skola ska hyras tillbaka under 20 år för kostanden av allt som såldes 
i en av köparna. 
 
Det överskott som redovisas från nämnderna anges i tjänsteskrivelsen återfinnas hos 
utbildningsnämnden, äldrenämnden, socialnämnden och natur- och trafiknämnden. 
Överskottet beror främst på färre barn och elever inom förskola, pedagogisk omsorg och 
grundskola, minskade kostnader inom hemtjänsten samt senareläggningar av 
infrastrukturprojekt. Nacka växer och det är oroande infrastrukturprojekt senareläggs, då 
de utgör en viktig del i att kunna skapa an kommun med livskvalitet. 
 
Materialet ger ibland en känsla av en reklamproduktion med glättiga rubriker som saknar 
stöd i verkligheten, ett exempel är att icke uppnådda målvärden för flyktingmottagandet 
paketeras med rubriken ”Lyckat mottagande”.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Att Nacka redovisar ett överskott för 2017 är bra men siffrorna leder lätt till att tro att 
verksamheten i sig har stora överskot och mår bra. I själva verket är det så att huvuddelen 
av överskottet beror på att kommunen sålt mark och fastigheter, något som istället 
kommer att innebära både minskade inkomster framöver (tomträttsavgälder) och ökade 
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kostnader. Att fastighetsförsäljning innebär ökade kostnader kan vi redan nu se när nu 
Hemsö-ägda Stavsborgsskolan ska ersättas till mycket höga kostnader. 
För verksamheterna är det istället så att den konsekventa skattesänkar-politiken medför 
snåla resurser, långt ifrån ens kompensation för löne- och prisökningar. När resurserna inte 
räcker så kan det istället medföra att den löpande verksamheten faktiskt inte går att bedriva 
inom de givna ramarna. Vänsterpartiet har varit emot försäljningar men också velat öka 
resurserna för ett flertal verksamheter bl a genom kompensation just för löne- och 
prisökningar (men också andra riktade satsningar). T ex gjorde vi satsningar för en mer 
jämlik skola och mindre barngrupper.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”2017 var det bästa året någonsin i Nacka. Inte problemfritt eller utan utmaningar, men 
helhetsintrycket är mycket positivt. Tack vare idogt och målmedvetet arbete redovisar vi nu 
ett mycket stort överskott och lån har kunnat betalas bort. Strategiska 
fastighetsförsäljningar gör att vi slipper räntekostnader på 65-70 miljoner kronor årligen, 
pengar som i stället kan användas i skolan och välfärden. Bland det positiva vill vi lyfta 
fram att Nackaborna är nöjda med sin kommun och med servicen. Eleverna ligger stadigt i 
topp i landet vad gäller kunskapsutveckling. Nacka utsågs till Föreningsvänligaste kommun 
i landet och att ha tredje bästa näringslivsklimat. Bostadsbyggandet har tagit fart, bl a 
började studentbostäder byggas. Vi har klarat ett mycket stort mottagande av nyanlända, 
även om det skett till höga kostnader och med kortsiktiga lösningar.  
 
Det som oroar är ökad brottslighet, vilket regeringen möter med en neddragning av antalet 
poliser med 20 procent och som innebär en övervältring av kostnader på kommunen i 
form av t ex kostnader för ordningsvakter och kameror. En annan och större övervältring 
av kostnader från staten till kommunen hör med flyktingmottagandet att göra. Kommunen 
tvingas betala ekonomiskt bistånd när Arbetsförmedlingen är långsam med att ta fram de 
etableringsplaner som är en förutsättning för att flyktingarna ska kunna få den statliga 
etableringsersättningen. Och Migrationsverket har inte förmåga att ta emot de 
ensamkommande ungdomar som fyllt 18 år, vilket gör att kommunen tvingats stå för deras 
boende och uppehälle. Totalt rör det sig om minst 23 miljoner kronor som Nackas 
skattebetalare tvingats stå för.” 
 
- - - - - 
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§ 100 Dnr KFKS 2018/184 

Utökning av rambelopp för MTN program (obligationer) 
och kommuncertifikatprogram 

Beslut 
A. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att höja rambeloppet till 4 miljarder kronor för 
Medium Term Note program (MTN-program), obligationsprogrammet 

2. Kommunfullmäktige beslutar att höja rambeloppet till 4 miljarder kronor för 
kommuncertifikatprogrammet.  

 
B. Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt punkten 1 och 2, 

delegerar kommunstyrelsen till ekonomidirektören att besluta om och teckna 
erforderliga avtal för att verkställa kommunfullmäktiges beslut om utökning av 
rambeloppen. 

 

Ärende 
Nacka kommun står inför en period med en mycket stark befolkningstillväxt, vilket 
kommer att ha effekter på den kommunala ekonomin. Kommunens lånenivå är idag låg 
men i samband att investeringarna ökar kommer också kommunens upplåningsbehov att 
öka under de närmsta åren.  
 
Lånebehovet för 2018 är totalt 1,2 miljoner kronor i enlighet med mål och budget och 
kvarstår. Lånemöjligheterna (rambeloppet) i programmen för Medium Term Note program 
(MTN-program), som avser obligationer, och för kommuncertifikatprogrammet föreslås 
båda öka från 1 miljard till 4 miljarder kronor. Förändringen föreslås för att skapa ett ökat 
handlingsutrymme för de som lånar ut till Nacka kommun och för att möta framtida 
upplåningsbehov. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 37 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 februari 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 37 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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C. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
3. Kommunfullmäktige beslutar att höja rambeloppet till 4 miljarder kronor för 

Medium Term Note program (MTN-program), obligationsprogrammet 
4. Kommunfullmäktige beslutar att höja rambeloppet till 4 miljarder kronor för 

kommuncertifikatprogrammet.  
D. Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt punkten 1 och 2, 

delegerar kommunstyrelsen till ekonomidirektören att besluta om och teckna 
erforderliga avtal för att verkställa kommunfullmäktiges beslut om utökning av 
rambeloppen. 

 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Nacka kommun började 2014 efter ett initiativ från Miljöpartiet, låna upp pengar genom 
att emittera egna obligationer. Med facit i hand ser vi nu att detta har inneburit en avsevärt 
lägre räntekostnad än vad vi hade haft med kommunens gamla upplåningsmodell som 
bestod av vanliga banklån. När vi nu under en period av kraftig expansion kommer att låna 
upp mer pengar än normalt blir lånevillkoren extra viktiga och vi är glada att man väljer 
Miljöpartiets upplåningsmodell.” 
 
- - - - - 
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§ 101 Dnr KFKS 2018/133 

Gröna obligationer för Nacka kommun 

Beslut 

 

Ärende 
Förslaget är att kommunen breddar sin upplåning genom MTN-program (obligationer) 
med möjlighet att ge ut (emittera) gröna obligationer. Gröna obligationer är ett tydligt sätt 
att påvisa kommuns miljöengagemang och är en del i att realisera miljöprogrammets 
intensioner. Efterfrågan på gröna obligationer är stor och räntevillkoren något bättre än för 
vanliga obligationer. Genom att ge ut gröna obligationer breddas investerarbasen. Till ett 
beslut om att som en låneform ge ut gröna obligationer, hör ett ramverk som tydliggör för 
investerare Nacka kommuns krav på de projekt som kommer att finansieras med hjälp av 
gröna obligationer.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 38 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 mars 2018 
Ramverk för gröna obligationer (Nacka kommun) 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 38 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
a. Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun som en del av sin 

upplåning ska kunna emittera gröna obligationer. 
b. Kommunfullmäktige fastställer det föreslagna ramverket för gröna 

obligationer. 
c. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att göra mindre 

justeringar i ramverket. 
d. Kommunfullmäktige noterar att ramar för upplåning beslutas av 

kommunfullmäktige i samband med budget för kommande år. 
 

2. Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt punkten 1, delegerar 
kommunstyrelsen till ekonomidirektören att besluta om och teckna erforderliga 
avtal för att verkställa kommunfullmäktiges beslut om möjligheten att emittera 
gröna obligationer. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Hans Peters (C) och 
Mikael Carlsson (NL), bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Positivt med satsning på gröna obligationer. Många av de gröna projekt som anges inom 
ramverket är sådant som Nacka kommun kan få riktad stöd för tack vare S-ledda 
regeringens historiska satsningar på miljö och klimat. Det är en god synergieffekt att både 
kunna få stöd för projekten, och samtidigt använda dessa projekt som bas för att ställa ut 
gröna obligationer. Största vinsten på lång sikt är dock den förbättrade miljön och 
hållbarhetsarbetet för framtida generationer.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp.  
I protokollsanteckningen instämde Hans Peters för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp.  
 
”Alliansen aviserade i majoritetsprogrammet för 2014-2018 att gröna obligationer skulle 
prövas vid kommande behov av lån. Under de senaste åren har inriktningen varit att 
minska låneskulden för att bygga Nacka starkt. Nu finns behov av nyupplåning för att klara 
angelägna framtidsinvesteringar (i tunnelbana, cykelbanor, bussterminal och överdäckning 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
a. Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun som en del av sin 

upplåning ska kunna emittera gröna obligationer. 
b. Kommunfullmäktige fastställer det föreslagna ramverket för gröna 

obligationer. 
c. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att göra mindre 

justeringar i ramverket. 
d. Kommunfullmäktige noterar att ramar för upplåning beslutas av 

kommunfullmäktige i samband med budget för kommande år. 
 

2. Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt punkten 1, delegerar 
kommunstyrelsen till ekonomidirektören att besluta om och teckna erforderliga 
avtal för att verkställa kommunfullmäktiges beslut om möjligheten att emittera 
gröna obligationer. 
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av Värmdöleden som vi i Alliansen drivit fram) och då är gröna obligationer en bra modell 
där vi visar att vi tar ansvar för både ekonomi och miljö.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Allt fler vill investera i en hållbar framtid och det är idag ett stort tryck från olika 
finansiella institut som vill ha en grönare inriktning på sina fondportföljer för att kunna 
attrahera den ständigt växande skaran av kunder som vill att deras sparpengar ska bidra till 
en hållbar utveckling. Marknaden för gröna obligationer har vuxit explosionsartat de 
senaste åren och det finns ingenting som tyder på en avmattning. Genom att separera den 
del av vår upplåning som går till gröna och hållbara projekt och finansiera dessa separat gör 
vi det möjligt för folk att investera i projekt som är bra för framtiden. Vi får också själva en 
bättre koll på hur stor del av våra egna investeringar som verkligen bidrar till en hållbar 
utveckling. Vi är glada över att kommunfullmäktige återigen beslutar om Miljöpartiets 
förslag om att låna upp pengar via gröna obligationer och att vi nu även tar fram ett 
ramverk för hur upplåningen ska ske.” 
 
- - - - - 
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§ 102 Dnr KFKS 2016/742 

Strategi för ett drogfritt Nacka för unga 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta stadsledningskontorets förslag  
strategi för ett drogfritt Nacka för unga. 
 
Kommunstyrelsen noterar att den tidigare ANDT-strategin (alkohol, narkotika, droger och 
tobak) löpte ut vid årsskiftet 2016-2017. 
 

Ärende 
Förslaget är att kommunen ska ha en strategi som har fokus på ett drogfritt Nacka för 
unga. Det finns redan en strategi på nationell nivå antagen av riksdagen och en på regional 
nivå som omfattar såväl unga och vuxna. Med den problembild som finns i Nacka med 
högt missbruk hos unga av droger i jämförelse med andra kommuner, behöver kommunen 
sätta fokus på ett drogfritt Nacka för unga. Det föreslås att det ska var nolltolerans mot 
narkotika, dopning och alkohol vad gäller barn och unga. För att nå denna målsättning 
måste alla vuxna verka för den och vara förebilder, inte minst alla som verkar i 
verksamheter som finansieras av kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 42 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 januari 2018, rev 26 mars 2018 
Strategi: Ett drogfrittt Nacka för Unga 
Nationella ANDT-strategin 
Regionala ANDT-strategin 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 42 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att ärendet, till kommunstyrelsens sammanträde 
den 9 april 2018, ska kompletteras med periodicitet för uppföljning. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta stadsledningskontorets förslag  
strategi för ett drogfritt Nacka för unga. 
Kommunstyrelsen noterar att den tidigare ANDT-strategin (alkohol, narkotika, droger och 
tobak) löpte ut vid årsskiftet 2016-2017. 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney 
Holm (MP), bifall till arbetsutskottets förslag men att strategin, förtydligas med krav på 
skolor som uppbär arbete för att förhindra att droger brukas på Nackas skolor.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Den ökande droganvändningen bland unga är oroande. Vi moderater vill se nya krafttag 
för att vända utvecklingen. En hel del kan göras lokalt i förebyggande syfte i skolor och 
föreningar och vi har också anslagit extra pengar för detta både i årets ”trygghetspaket” och 
tidigare till socialnämnden. Vi ser dock att även ökade statliga insatser måste till. Det 
handlar t ex om tydligare prioritering av drogmissbruk och drogrelaterade brott inom 
polisen, skärpt gränskontroll som försvårar införsel av narkotika och skärpt lagstiftning 
mot langning och att göra det enklare att ”familjeklassa” nya narkotikapreparat. Sådana 
förslag har moderaterna lagt i riksdagen.  
 
S vill att skolorna särskilt ska lyftas fram i strategin. Skolorna har förvisso en mycket viktig 
roll, men samtidigt sker en stor del av det drogförebyggande arbetet redan där. Vi vill inte 
begränsa arbetet till det som sker under skoltid, därför tycker vi att det är bra att strategin 
riktar sig brett till alla som driver verksamheter på uppdrag av eller finansieras av Nacka 
kommun. Där inkluderas både kommunala och fristående skolor men även 
idrottsföreningar, kulturskolor, arbetsplatser med kommunala sommarjobbande ungdomar, 
simhallar och andra. Vi involverar alla i kampen mot narkotikamissbruk. Vi ser fram emot 
regelbunden uppföljning av arbetet, i enlighet med vad vi också yrkade i utskottet.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Strategin har sedan tidigare version tagit ett rejält viktigt steg framåt. Vi ser larmsignaler 
om att handel med och användning av droger på skolorna har ökat, senast vid skrivande 
stund kom rapporter om att så unga som 13-åringar på högstadiet handlar med och brukar 
droger under skoltid. Skolorna är där ungdomarna spenderar största delen av sin tid. 
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Därför vill vi också lägga stor vikt, resurser och ansvar på att skolorna jobbar med 
strategin, det innefattar även informationsinsatser och förebyggande arbete. 
Det är också viktigt att framhålla att vi helhjärtat ställer oss bakom formuleringen i 
strategin om att alla kommunalt finansierade verksamheter ska arbeta med detta. Det 
innefattar kommunala likväl kommersiella skolor, såväl fritidsverksamheter, 
idrottsföreningar m.m.” 
 
- - - - - 
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§ 103 Dnr KFKS 2017/610 

Utredning om sommarjobbscheck 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarjobbscheck som subvention till 
enskilda arbetsgivare för att åstadkomma sommarjobb till ungdomar. 
 

Ärende 

I mål och budget för 2017–2019 har arbets- och företagsnämnden fått i uppdrag av 
kommunfullmäktige att utreda ett eventuellt införande av sommarjobbscheck. Arbets- och 
företagsnämndens utredning visade att tänkbara sätt att göra detta var förenade med olika 
juridiska komplikationer. Ärendet har under beredningen återremitterats till arbets- och 
företagsnämnden för att att komplettera med en utredning om hur en platstjänst skulle 
kunna organiseras, vilka kostnaderna skulle bli, på vilket sätt jobbchecken lett till fler 
sommarjobb i Uppsala kommun och om förutsättningarna för detta skiljer sig åt från i 
Nacka kommun. Utredningen visar att en platstjänst kan organiseras genom att arbetsgivare 
och sommarjobbare matchas efter önskemål, erfarenhet och kompetens. Efter avslutat 
sommarjobb skickas en rapport om hur arbetet har gått och ersättning utbetalas till 
arbetsgivaren. Platstjänstlösningen skulle skapa en merkostnad genom personal- och 
systemkostnader på 650 000 kronor i förhållande till dagens lösning. Inhämtad information 
från Uppsala kommun visar att kommunen inte kan bedöma hur de subventionerade 
sommarjobben har påverkat ökningen av antalet privata sommarjobb. Sammantaget 
föreslås därför att en sommarjobbscheck inte ska införas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 43 
Arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 9 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 22 januari 2018 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 september 2017 § 121 
Arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017 § 59 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 43 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarjobbscheck som subvention till 
enskilda arbetsgivare för att åstadkomma sommarjobb till ungdomar. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 9 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarjobbscheck som subvention till 
enskilda arbetsgivare för att åstadkomma sommarjobb till ungdomar. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 september 2017 § 121 
Ärendet återremitterades för att utredas hur en platstjänst skulle kunna organiseras och vad 
kostnaderna skulle bli, samt på vilket sätt jobbpengen lett till fler feriejobb i Uppsala och 
om förutsättningarna för detta skiljer sig åt från i Nacka. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017 § 59 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarlovscheck som subvention till enskilda 
arbetsgivare för att åstadkomma feriejobb till ungdomar. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Alliansen har i flera år höjt anslaget i budgeten till sommarjobb för ungdomar. Det ger 
möjlighet för fler nackaungdomar att få sitt första sommarjobb och få viktig erfarenhet av 
arbetslivet.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”För oss Socialdemokrater det viktiga att så många som möjligt för chansen att få ett 
sommarjobb. Vi har bland annat lagt ett politikerinitiativ i nämnden för att utreda 
kostnader och ev. fördelar med att införa en sommarjobbsgaranti i kommunen. Vi har även 
dubblerat budgetramen till sommarjobben jämfört med vad majoriteten hade under 2017 i 
vår budget för 2018. Det innebär att om lika många ansöker om sommarjobb i år skulle alla 
få ett jobb. Vi tror absolut att en sommarjobbscheck skulle kunna ha vart en del av 
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lösningen och den verkar ha gett mer arbetstillfällen i Uppsala kommun. Vi ställer oss dock 
tveksamma om behovet av att bygga upp en kommunal platsbank för sommarjobb på 
privata företag.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har under ett antal år i våra budgetförslag ställt krav på att alla ungdomar 
ska kunna erbjudas sommarjobb genom kommunen. Vi har också motionerat om det men 
kraven har avslagits av alliansmajoriteten. Även om Vänsterpartiet inte är vän av 
checksystemet så är en sommarlovscheck ändå en möjlig dellösning på detta krav. 
Betydelsen av sommarjobb för ungdomar kan inte underskattas, det är både en väg in i 
arbetslivet och en bra och meningsfull sysselsättning under ett långt sommarlov. Det sätter 
också en guldkant på tillvaron för många ungdomar som inte kommer från familjer med 
ekonomiska förutsättningar för att kunna betala för aktiviteter mm under loven.  
Det finns ett flertal kommuner som erbjuder sommarjobb till alla ungdomar som vill ha, 
det år således ingen orimlighet att även Nacka skulle kunna erbjuda det.” 
 
Monica Brohede Tellström (L) lät anteckna följande för Liberalernas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
"Liberalerna anser att sommarjobb är en viktig fråga för kommunen. Det första arbetet 
förbereder ungdomen för vad det innebär att förvärvsarbeta, och det ger ofta både 
erfarenheter, kontakter och referenser som i framtiden leder vidare till en jobbkarriär. 
Utredningen visar tyvärr att just sommarjobbscheck inte verkar vara ett bra sätt att utveckla 
Nackas arbete med sommarjobb, så vi får återkomma med andra förslag för att bredda 
utbudet av möjligheter för unga att få in en fot på arbetsmarknaden." 
 
- - - - - 
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§ 104 Dnr KFKS 2018/161 

Medfinansiering av ombyggnation i Boo Folkets hus 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Under förutsättning av att Boo Folkets hus förening beviljas bidrag av Boverket, 
medfinansierar Nacka kommun redovisad ombyggnation i Boo Folkets hus med ett belopp 
motsvarande 30 procent av den totala ombyggnadskostnaden, maximalt 2,1 miljoner 
kronor, enligt Boo Folkets hus förenings kalkyl. Medlen finansieras inom ramen för KS 
oförutsett. 
 
Kommunstyrelsen förklarar sitt beslut omedelbart justerat. 
 

Ärende 
Boo Folkets hus förening vill bygga ut lokalerna i Boo Folkets hus med tre större och fyra 
mindre musikstudios. Detta skulle ge ytterligare 8000 uthyrningsbara timmar, som kan ge 
musikskolor möjligheter att utöka sin verksamhet till fler elever. Kulturnämnden har i två 
kapacitetsutredningar konstaterat att det finns ett behov av utökade kulturlokaler i Saltsjö-
Boo/Orminge. I Saltsjö Boo beräknas antalet barn och ungdomar i åldersgruppen 7-20 år 
att öka med 30 procent till år 2030. 
 
Föreningen kan ansöka hos Boverket om bidrag till 50 procent av kostnaderna. Bidraget 
förutsätter dock en kommunal medfinansiering på 30 procent och att föreningen bekostar 
20 procent själv. Kulturnämnden har, mot bakgrund av det kapacitetsutredningarna visar, 
föreslagit att kommunen ska besluta om en sådan medfinansiering. Kommunens kostnad 
beräknas till drygt 2 miljoner kronor, utifrån att totalt är kostnaderna för ombyggnationen 
uppskattade till 6,7 miljoner kronor. 
 
Boo Folkets Hus måste komplettera sin ansökan till Boverket senast den 10 april 2018. 
Därför justeras kommunstyrelsens beslut omedelbart, så att förslaget kan följa med 
föreningens ansökan till Boverket. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 44 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 mars 2018 
Ritningar från Arkitur Arkitektbyrå AB 
Protokollsutdrag KUN §7 2018-02-13 
Kostnadskalkyl från Arkitur Arkitektbyrå AB 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 44 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Under förutsättning av att Boo Folkets hus förening beviljas bidrag av Boverket, 
medfinansierar Nacka kommun redovisad ombyggnation i Boo Folkets hus med ett belopp 
motsvarande 30 procent av den totala ombyggnadskostnaden, maximalt 2,1 miljoner 
kronor, enligt Boo Folkets hus förenings kalkyl. Medlen finansieras inom ramen för KS 
oförutsett. 
Kommunstyrelsen förklarar sitt beslut omedelbart justerat. 

Beslut i kulturnämnden den 13 februari 2018 § 7 
Kulturnämnden föreslog att kommunstyrelsen skulle fatta följande beslut. 

1. Kulturnämnden beslutar att medfinansiera ombyggnation i Boo Folkets Hus med 
30 procent av den totala ombyggnadskostnaden, motsvarande 2 miljoner kronor 
enligt Boo Folkets Hus kalkyl. 

2. Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Jan-Eric Jansson (KD), 
Hans Peters (C), Khashayar Farmanbar (S), Sidney Holm (MP) och Mikael Carlsson (NL), 
bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi välkomnar Boo Folkets Hus initiativ att skapa mer utrymme för musiklivet och 
föreningar i Boo och säger därför ja till att kommunen ska bidra med maximalt 2,1 miljoner 
kronor. Tyvärr lyckades Boo Folkets Hus inte förverkliga den musikpaviljong som 
kommunen gick i borgen för och beviljade bidrag till 2010, men det är bra att Boo Folkets 
Hus nu återkommer med ett annat bantat projekt som förhoppningsvis har större 
förutsättningar att lyckas.  
 
På sammanträdet med stadsutvecklingsutskottet föreslog S att rockföreningen Ormen inte 
ska tvingas flytta från sina nuvarande lokaler i fd Nybackaskolan då lokalerna där rivs för 
att ge plats för nya bostäder. För det första har det inte alls med föreliggande ärende – 
bidrag till Boo Folkets Hus – att göra. För det andra har rockföreningen Ormen erbjudits 
evakueringslokaler som de avböjt. För det tredje innebär S-förslaget att nya bostäder inte 
kan börja byggas på Nybackatomten. ” 
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Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi konstaterar att ordförande vid tidigare hantering inte ville ställa vårt yrkande om att 
avstå avhysningen av rockföreningen Ormen tills de har fått tillfredsställande lokaler under 
proposition. Vi anser att dessa ärenden hänger ihop då det enda realistiska alternativet som 
finns för förening hittills är att kunna få plats i Boo Folkets Hus i framtiden. 
Rockföreningen Ormen är Sveriges äldsta Rockförening. Föreningslivet är en av de bästa 
trygghetsåtgärderna som räddar ungdomar från hopplöshet och kriminalitet. Föreningslivet 
är inte någonting som kommunen kan skapa genom att trycka på en knapp eller rösta fram 
i kommunfullmäktige. Däremot går det att döda en fungerande föreningsverksamhet 
genom att förstöra föreningslivets infrastruktur. Det är just fortlevnaden av den viktiga 
föreningsverksamheten som vi är måna om.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är alldeles utmärkt att kommunen nu äntligen tar beslut om att medfinansiera 
ombyggnaden av Boo Folkets hus. När de är klara så kan det t ex innebära att den anrika 
Rockföreningen Ormen kan få en ny lokal. Även om det inte direkt hör till detta ärende så 
måste det ändå påpekas att det är oacceptabelt att Ormen nu kommer att avvisas från sin 
nuvarande lokal utan att kommunen kunnat anvisa en rimlig ersättningslokal att använda 
innan Boo Folkets hus kan erbjuda lokal.” 
 
Anders Tiger (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är ofta en vinn-vinn-situation att låta föreningslivet driva det som kommunen vill ha 
gjort. Det görs ofta effektivare, ofta med större engagemang och med bättre resultat. Boo 
Folkets Hus har också ett gott renommé då det gäller att bedriva kulturverksamhet. 
Det stämmer väl med Kristdemokraternas grundsyn att stötta föreningslivet och stärka 
civilsamhället.” 
 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Genom att staten finansierar 50% och Boo Folkets Hus 20% av investeringen kan en 
välbehövlig och bra ombyggnad av fastigheten göras till en för kommunen låg kostnad, 
som skapar ökade möjligheter för musikverksamhet av olika slag. Ombyggnaden skapar 
också Förutsättningar för musikföreningen Ormen.” 
 
- - - - - 
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§ 105 Dnr KFKS 2017/1045 

Uttag av gatukostnadsersättning 
Motion den 13 november 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att utreda möjligheten till en revidering 
av riktlinjerna av gatukostnadsersättning.  
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) har lämnat in en motion med förslag om att den 
som bygger fler bostäder på en fastighet borde betala mer i gatukostnadsersättning än den 
som enbart bygger en bostad och att det borde vara tillåtet att stycka av sin fastighet i 
efterhand om man också betalar gatukostnadsersättning i efterhand. Enligt motionen skulle 
pengarna kunna skiftas ut till övriga fastighetsägare inom fördelningsområdet. Utredningen 
visar att förslagen inte har stöd av lagen och att uttag av gatukostnadsersättning fortsatt ska 
baseras på byggrätten och styckningsmöjligheterna i detaljplanen och inte vara beroende av 
om eller när byggrätten utnyttjas eller avstyckningar genomförs. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 45 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 3 mars 2018 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 45 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att utreda möjligheten till en revidering 
av riktlinjerna av gatukostnadsersättning.  
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Rolf Wasteson 
(V) och Mikael Carlsson (NL), bifall förslaget i motionen. 
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Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Motionen tar upp en möjlig väg som är värt att utreda när det gäller gatukostnader. 
Socialdemokraterna har sedan 2014 krävt en konsekvensutredning för övergång till 
gemensam finansiering av vägarna. Samt att de boende i de områden som idag har enskilt 
huvudmannaskap för vägarna ska ha möjlighet att erbjudas kommunal borgen för lån till 
vägavgifterna, för att pragmatiskt komma närmare ett system enligt likviditetsprincipen.” 
 
- - - - - 
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§ 106 Dnr KFKS 2017/1039 

Motion - Ensamkommande ungdomar 
Motion den 13 november 2017 av Barbro Sörman m.fl. (V)  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom Migrationsverket har det statliga 
ansvaret att tillgodose de vuxna asylsökandens behov.   
 

Ärende 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun beslutar att de flyktingungdomar som bor i 
kommunen och som fyller 18 år innan asylansökan är prövad ska få bo kvar i Nacka.  
Det ingår i arbets- och företagsnämndens uppdrag att på olika sätt stödja asylsökande barn 
och unga då asylsökande ensamkommande barn är ett kommunalt ansvar. Asylsökande 
vuxna är i normalfallet ett statligt ansvar. I dagsläget görs inför en placerad ungdoms 18-
årsdag en bedömning om hens behov kan tillgodoses genom annan huvudman. Om inga 
särskilda skäl finns, till exempel särskilt vård- och omsorgsbehov, avslutas placeringen och 
ungdomen hänvisas att söka boende genom Migrationsverket. För de fall särskilt vård- och 
omsorgsbehov anses föreligga, behåller kommunen ansvaret och kan återsöka faktisk 
kostnad för placering.  
 
Motionens förslag kan leda till ökade kostnader på cirka 10 miljoner kronor för 2018.  
Arbets- och företagsnämndens budgetram för verksamheten ensamkommande barn och 
unga innefattar inga avsatta medel för år 2018. Det bedöms att det inte finns skäl att bifalla 
motionen då asylsökande vuxna är ett statligt ansvar.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 54 
Arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 6 
Etableringsenhetens tjänsteskrivelse den 31 januari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 54 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
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Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom Migrationsverket har det statliga 
ansvaret att tillgodose de vuxna asylsökandens behov.   

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 6 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom Migrationsverket har det statliga 
ansvaret att tillgodose de vuxna asylsökandens behov.   

Yrkanden 
Helena Westerling (S), yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Sidney Holm (MP) 
och Mikael Carlsson (NL), bifall till förslaget i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Helena Westerlings yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”En angelägen motion som vi Socialdemokrater yrkar bifall till. Vi har länge lyft frågan om 
ett humant mottagande av ensamkommande ungdomar. Det är av yttersta vikt att vi ser till 
ungdomarna får en bra etablering i Nacka och att de får en trygg tillvaro och skolgång som 
i förlängningen leder till etablering på arbetsmarknaden.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är genant att se den oordning som vänsterpartierna skapat i flyktingpolitiken. 
Regeringen lägger lagförslag om att ensamkommande ungdomar som fått avslag på sin 
asylansökan ändå ska få stanna i landet, vilket lagrådet karaktäriserar som att ”gränsen har 
nåtts för vad som är acceptabelt”. Regeringen vältrar över stora kostnader på kommunerna 
genom att Migrationsverket och Arbetsförmedlingen har orimligt långa handläggningstider. 
Och de sätter de nyanlända på pottkanten när de blundar för den akuta bostadsbristen som 
råder i Stockholmsregionen, vilket gör att många kommuner endast kan ordna tillfälliga 
bostäder till de nyanlända som anvisas. Det är en hjärtlös och cynisk politik.  
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På lokalplanet vill vänsterpartierna (S, MP, V och NL) att de ensamkommande ungdomar 
som fyller 18 år ska få stanna kvar i kommunen, trots att de då är statens ansvar. 
Kostnaderna för detta beräknas till 10 miljoner kronor för Nackas skattebetalare 2018. MP 
avsatte drygt 1 miljon kronor för detta i sin budget, medan övriga partier inte tog upp en 
enda krona. Det är en oansvarig ekonomisk politik som i förlängningen leder till att pengar 
måste tas från skolan och äldreomsorgen.  
 
Nu är det dags för ordning och reda i flyktingpolitiken i stället för vänsterns lättsinne och 
kortsiktighet. Därför är det naturligt för oss moderater att avslå motionen.” 
 
- - - - - 
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§ 107 Dnr KFKS 2018/56 

Motion hållbarhetsvecka i Nacka 
Motion den 13 november 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att anordna en hållbarhetsvecka och 
noterar att hållbarhetsperspektivet lyfts under hela året i de evenemang som kommunen 
arrangerar eller deltar i. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun undersöker möjligheten att, ensam eller 
tillsammans med andra, anordna en hållbarhetsvecka i kommunen.  
 
Nacka kommun har idag flera arrangemang där näringsliv, föreningar och Nackabor möts 
kring gemensamma frågor. När hållbarhetsfrågorna lyfts i de sammanhangen når det de 
personer/organisationer som kan ha verklig effekt på miljö och hållbarhet. Förslaget är 
därför att det inom ramen för det miljöstrategiska uppdraget sker en fortsatt bevakning på 
att hållbarhetsfrågorna fortsätter att lyftas på kommunens befintliga arrangemang och att 
Nacka kommun inte adderar ytterligare en aktivitet. Bedömningen är att den metoden 
bättre överensstämmer med målet om maximalt värde för skattepengarna.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 55 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 23 januari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 55 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att anordna en hållbarhetsvecka och 
noterar att hållbarhetsperspektivet lyfts under hela året i de evenemang som kommunen 
arrangerar eller deltar i. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP), yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till förslaget i 
motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 108 Dnr KFKS 2017/1043 

Motion - Äldreplan i Nacka 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson, Birgit Hansson, m fl (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna yrkar i sin motion att kommunen upprättar en äldreplan för planering av 
äldreomsorgen, tillgången på bostäder, aktiviteter, mötesplatser, tillgänglighet och 
förebyggande hälsoarbete. I Mål och Budget för 2018 - 2020 har äldrenämnden fått ett 
särskilt uppdrag att utreda vilka effekter äldreboomen i Nacka kommun kommer att få och 
hur behoven av boende och omsorg ska mötas. 
Enligt beslut i äldrenämnden den 13 december 2017 har social- och äldredirektören ett 
uppdrag att införa konceptet ”Äldrevänlig kommun” där det ingår att ta fram en strategi 
för hur Nacka kommun ska möta den åldrande befolkningens behov. Inom ramen för detta 
uppdrag pågår och ska påbörjas utvecklingsarbeten som väl stämmer överens med 
motionens yrkanden. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 56 
Äldrenämnden den 21 februari 2018 § 8 
Äldreenhetens tjänsteskrivelse den 6 februari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 56 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i äldrenämnden den 21 februari 2018 § 8 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Helena Westerling (S) 
och Mikael Carlsson (NL), bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 109 Dnr KFKS 2017/1036 

Motion - Kommunal underhållsplan för offentliga miljöer 
i Nacka 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar natur- och trafiknämndens redovisning och konstaterar att 
förslagen i motionen är delvis genomförda på så sätt att en underhållsplan för 
utomhusmiljöer redan finns. Vidare ska förslagen om bättre underhåll av 
utomhusanläggningar genomföras framöver genom bättre efterlevnad av underhållsplanen. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Kommunen har en detaljerad underhållsplan för parker definierad i upphandlade 
skötselentreprenader. På senare tid har efterlevnaden av den i vissa fall varit bristfällig. 
Förslagen i motionen om bättre underhåll av utomhusanläggningar ska genomföras 
framöver genom bättre efterlevnad av underhållsplanen. Kommunen avser i detta läge bl.a. 
utföra avhjälpande lekplatsunderhåll i egen regi för att snabbt säkerställa kvaliteten i detta 
arbete samt fortsatt följa upp kvaliteten på entreprenörernas utförda arbete. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 57 
Natur- och trafiknämnden den 28 februari 2018 § 30 
Tjänsteskrivelse av drift offentlig utemiljö den 5 februari 2018 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 57 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar natur- och trafiknämndens redovisning och konstaterar att 
förslagen i motionen är delvis genomförda på så sätt att en underhållsplan för 
utomhusmiljöer redan finns. Vidare ska förslagen om bättre underhåll av 
utomhusanläggningar genomföras framöver genom bättre efterlevnad av underhållsplanen. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 28 februari 2018 § 30 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige noterar natur- och trafiknämndens redovisning och konstaterar att 
förslagen i motionen är delvis genomförda på så sätt att en underhållsplan för 
utomhusmiljöer redan finns. Vidare ska förslagen om bättre underhåll av 
utomhusanläggningar genomföras framöver genom bättre efterlevnad av underhållsplanen. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), bifall till förslagen i 
motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson lät anteckna följande. 
 
”Svaret på motionen anger att det finns en underhållsplan men att den inte följs. Efter att 
ha läst svaret så kan vi dock tolka det som att en plan som är komplett och därför uppfyller 
motionens krav inte finns. Därför så anser vi ändå att motionen bör bifallas och att en 
komplett underhållsplan tas fram.  
Att den plan som finns inte följs är dock illa. Självklart måste de styrdokument som 
kommunen har följas, så även detta. Vi ser dock fram mot att uteblivna åtgärder omgående 
kommer att åtgärdas nu när de identifierats.” 
 
- - - - - 
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§ 110 Dnr KFKS 2017/1040 

Plan för minskad segregation 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det är viktigt att samverka med myndigheter, kommuner, 
näringsliv och civilsamhälle för att bidra till ett samhälle där alla har samma möjligheter. 
Särskilt ska insatser för att människor har arbete och egen försörjning prioriteras.  
 
Motionen är därmed färdigbehandlad.  
 

Ärende 
Enligt motionärerna tillhör Nacka en av Sveriges mest segregerade kommuner. De föreslår 
att Nacka ska anta en målsättning för att bli en mer jämlik kommun och att kommunen 
utarbetar en plan för hur detta ska ske.  
 
Nacka bidrar till jämlikt samhälle genom att fortsätta utveckla välfärdstjänster med hög 
kvalitet och genom att låta människor själva bestämma vem som ska utföra dem. Men 
generellt är segregation och ojämlikhet ett problem för hela det demokratiska samhället. 
Det är svårt för en enskild kommun att komma tillrätta med segregationsproblematik utan 
insatser på nationell nivå. Framgång beror mer på hur väl samverkan och samarbete mellan 
myndigheter, kommuner, näringsliv och civilsamhälle kan ske och mindre på arbetet inom 
enskilda kommuner.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 58 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 7 mars 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 58 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige noterar att det är viktigt att samverka med myndigheter, kommuner, 
näringsliv och civilsamhälle för att bidra till ett samhälle där alla har samma möjligheter. 
Särskilt ska insatser för att människor har arbete och egen försörjning prioriteras.  
Motionen är därmed färdigbehandlad.  
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S) och Mikael 
Carlsson (NL), bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Monica Brohede Tellström (L) lät anteckna följande för Liberalernas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Att arbeta aktivt för att motverka bostadssegregation och ge förutsättningar för bättre 
integration är ett prioriterat område för Liberalerna. Det handlar om att varje Nackabo ska 
ha möjligheter att växa och utvecklas mot de mål hen själv formulerar, och hinder för detta 
kan vara bristande språkkunskaper, svårigheter att kunna försörja sig och ett litet eller 
obefintligt kontaktnät. Därför gillar vi intentionen med motionen, men det som behövs är 
inte en plan utan att Nacka fortsätter med det bra arbete som görs inom detta område och 
kompletterar mer ännu fler åtgärder.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
Vänsteroppositionen påstår ofta att Nacka är en av de mest segregerade kommunerna i 
landet, utan att närmare definiera vari segregationen består. Lite anmärkningsvärt är det 
dock att vänsterregeringens olika statsbidrag för att bryta segregationen och stärka utsatta 
stadsdelar aldrig någonsin kommer Nacka till del.  
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Vi moderater ser med oro på hur utanförskapet ökar under vänsterregeringen. Stora 
skattehöjningar i kombination med kravlös bidragspolitik leder åt fel håll. Vår prioritering 
är i stället att stärka arbetslinjen, så att fler klarar sin egen försörjning och kan gå från 
bidrag till lön.   
 
- - - - - 
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§ 111 Dnr KFKS 2017/1167 

Motion – FN-certifiering av Nackas skolor 
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen ”Klart att Nacka ska ha FN-skolor”.  
 

Ärende 
Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP) föreslår att Nacka kommun ser över 
möjligheten att erbjuda resurser till skolor som önskar bli FN-certifierade.  
 
Om en skola väljer att bli FN-certifierad så utgör det en profilering av skolan, som troligen 
kommer att vara bestående över längre tid, eftersom det innebär ett långsiktigt samarbete 
med svenska FN-förbundet och satsningar på kompetensutveckling, olika anpassningar i 
skolans verksamhet. Bedömningen är att skollagen inte ger utrymme för 
utbildningsnämnden att öronmärka särskild finansiering för en enskild skolas profilering. 
Utifrån rådande ansvarsfördelning för skolan är det också rektors ansvar att besluta hur en 
skolas resurser ska fördelas och om skolan ska ha en särskild profil. Mot denna bakgrund 
föreslås att kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 59 
Utbildningsnämnden den 15 februari 2018 § 11 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 18 januari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 59 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut: 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen ”Klart att Nacka ska ha FN-skolor”.  

Beslut i utbildningsnämnden den 15 februari 2018 § 11 
Utbildningsnämnden föreslog att kommunfullmäktige skulle fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen ” 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Mikael 
Carlsson (NL) och Rolf Wasteson (V), bifall till förslaget i motionen. 
 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Jan-Eric 
Janssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Anders Tiger (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Att FN-certifiera skolor är en utmärkt idé, jag är som ordförande för Nacka-Värmdö FN-
förening gärna med och inspirerar skolor att ta till vara FN-förbundets fina verktyg för att 
arbeta med internationella frågor. Men det ska ske utifrån skolornas intresse. Skolledning 
och lärare måste själva vilja lägga tid och resurser på detta. Om professionen har annat 
fokus, inte vill eller kanske inte förstår att ta till vara dessa möjligheter, så kan det till och 
med vara bättre att de inte blir FN-certifierade. 
Ett av de viktigaste skälen till framgångarna för Nackas skolor är också att skolorna själva 
har makt och möjlighet att använda hela sin ekonomi enligt egen professionell bedömning, 
utan att politiker hänger över axeln och har synpunkter. 
Denna ömsesidiga respekt mellan skolprofession och politik har inte kommit av sig självt. 
Att det kan fungera, är en dyrköpt erfarenhet, både för skolledningar och politiker. Det ska 
man inte urholka med olika, i för sig goda och lovvärda, förslag.” 
 
- - - - - 
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§ 112 Dnr KFKS 2016/803 

Genomförandeavtal med Stockholm Exergis AB för 
fjärrvärmeledningar i Orminge centrum 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget genomförandeavtal för gatu- och 
ledningsombyggnad i Orminge centrum med Stockholms Exergi AB org nr 556016-9095. 
 
Kommunstyrelsen delegerar till exploateringschefen Nacka att ingå överenskommelser om 
detaljerade tidplaner och bilägga dessa till genomförandeavtalet. 

Ärendet 
Kommunen och Stockholm Exergis AB (tidigare Fortum Värme, samägt med Stockholms 
stad), har den 15 januari 2018 tecknat ett markavtal som reglerar förutsättningar för ny- och 
omläggning av Stockholms Exergi ABs ledningar i kommunal mark. Detta 
genomförandeavtal utgör ett projektspecifikt förtydligande av kostnads- och 
ansvarsfördelning vid ny- och omläggning av fjärrvärmeledningar i Orminge centrum. När 
kommunen genomför planprogrammet för Orminge centrum, bygger kommunen ut 
allmänna anläggningar vilket föranleder flytt av fjärrvärmeledningar och som 
genomförandeavtalet syftar till att säkerställa. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 39 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 28 februari 2018 
Bilaga 1 Förslaget genomförandeavtal med tillhörande bilagor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 39 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget genomförandeavtal för gatu- och 
ledningsombyggnad i Orminge centrum med Stockholms Exergi AB org nr 556016-9095. 
Kommunstyrelsen delegerar till exploateringschefen Nacka att ingå överenskommelser om 
detaljerade tidplaner och bilägga dessa till genomförandeavtalet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
- - - - - 
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§ 113 Dnr KFKS 2018/168 

Exploateringsersättning i Centrala Nacka och Sickla-
Plania 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
 

1. Samtliga exploatörer som exploaterar inom områdena Centrala Nacka och Sickla-
Plania ska erlägga exploateringsersättning enligt förslag i tabell 1 och övriga 
förutsättningar i tjänsteskrivelsen daterad den 28 februari 2018, reviderad den 6 
april 2018. 

 
2. Beslutet i punkt 1 gäller från och med dagen för detta beslut. 

Ärendet 
Utbyggnaden av allmänna anläggningar, allmän plats och annan infrastruktur inom 
områdena Centrala Nacka och Sickla-Plania medför kostnader som ska fördelas mellan de 
fastighetsägare som får nya byggrätter i samband med planläggning (exploatörer). 
Exploatörer som får nya byggrätter betalar sin del av utbyggnadskostnaderna genom att 
erlägga exploateringsersättning enligt de nivåer som redovisas i tabell 1 i tjänsteskrivelsen. 
 
Nivåerna på ersättningen baseras på en uppskattning av kostnaderna för de åtgärder som 
markerats i figur 1. Ersättningen indexjusteras med Entreprenadindex enligt bilaga 1. 
 
Exploatörer i Centrala Nacka och Sickla-Plania ska fortsatt även erlägga 
medfinansieringsersättning för tunnelbanan enligt tidigare beslut. Redan ingångna avtal 
mellan Nacka kommun och exploatörer påverkas inte av besluten i detta ärende. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 42 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 februari 2018, rev 6 april 2018 
Bilaga 1 - Entreprenadindex 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 42 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
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1. Samtliga exploatörer som exploaterar inom områdena Centrala Nacka och Sickla-
Plania ska erlägga exploateringsersättning enligt förslag i tabell 1 och övriga 
förutsättningar i tjänsteskrivelsen daterad den 28 februari 2018. 

2. Beslutet i punkt 1 gäller från och med dagen för detta beslut. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi moderater tycker att det är rimligt att de fastighetsägare som får nya byggrätter också är 
med och betalar vad det kostar att kunna få dessa byggrätter. Det är ett ansvarsfullt sätt att 
hushålla med skattebetalarnas pengar. Det är glädjande att kommunstyrelsen är helt enig i 
denna uppfattning och om principerna för hur denna sk exploateringsersättning ska tas ut. 
Det är dock anmärkningsvärt att Nackalistan bara anser att denna princip ska gälla i 
centrala Nacka och inte i gamla sommarstugeområden i Boo (där den kallas 
gatukostnadsersättning). Nackalistans linje innebär att våra invånare skulle behandlas olika 
och att orättvisan fastställs till princip.” 
 
- - - - - 
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§ 114 Dnr KFKS 2018/94 

Planområdet Dalvägen-Gustavsviksvägen - tillsyn enligt 
lagen om allmänna vattentjänster 
Yttrande till länsstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Länsstyrelsen i Stockholms län i bilaga 1 till 
enhetens för strategisk stadsutveckling tjänsteskrivelse. 
 

Ärendet 
Länsstyrelsen i Stockholms län har ett pågående tillsynsärende enligt lagen om allmänna 
vattentjänster som avser kommuns skyldighet att tillhandahålla allmänna vattentjänster till 
Sydöstra Boo i Nacka kommun. För att komma vidare i ärendet behöver länsstyrelsen 
förtydliganden från kommunen. I yttrandet framhåller kommunen att den bristfälliga 
vattensituationen i området Dalvägen-Gustavsviksvägen är den främsta anledningen till att 
kommunen fortsatt prioriterar att ta fram en detaljplan för området med påföljande 
utbyggnad av kommunalt vatten- och spillvattennät. Planförslaget beräknas antas första 
kvartalet 2019. Utbyggnaden av det kommunala vatten- och spillvattennätet påbörjas när 
planen vunnit laga kraft och beräknas ta två till tre år. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 februari 2018 § 27 
Tjänsteskrivelse från enheten för stadsutveckling den 5 februari 2018 
Bilaga 1: förslag till yttrande 
Bilaga 2: remissen från länsstyrelsen 
Bilaga 3: miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag till yttrande 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 februari 2018 § 27 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Länsstyrelsen i Stockholms län i bilaga 1 till 
enhetens för strategisk stadsutveckling tjänsteskrivelse. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är en oacceptabel situation som boende hamnat i när de inte har tillgång till rent 
vatten. Det finns förklaringar till att det dragit ut på tiden på grund av försenad detaljplan 
men trots det så borde kommunen svara upp på behovet snarast möjligt. Det som kan 
göras nu är att dra ut tappställen för vatten och det ska inte kommunen ställa sig avvisande 
till en sådan lösning.” 
 
- - - - - 
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§ 115 Dnr KFKS 2018/94 

Planområdet Mjölkudden-Gustavsviks gård - tillsyn enligt 
lagen om allmänna vattentjänster 
Yttrande till länsstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Länsstyrelsen i Stockholms län i bilaga 1 till 
enhetens för strategisk stadsutveckling tjänsteskrivelse. 

Ärendet 
Länsstyrelsen i Stockholms län har ett pågående tillsynsärende enligt lagen om allmänna 
vattentjänster som avser kommuns skyldighet att tillhandahålla allmänna vattentjänster till 
Sydöstra Boo i Nacka kommun. För att komma vidare i ärendet behöver länsstyrelsen 
förtydliganden från kommunen. I yttrandet anger kommunen att den bristfälliga 
vattensituationen i området Mjölkudden-Gustavsviks gård är den främsta anledningen till 
att kommunen fortsatt prioriterar att ta fram en detaljplan för området med påföljande 
utbyggnad av kommunalt vatten- och spillvattennät. Planförslaget beräknas antas fjärde 
kvartalet 2018. Utbyggnaden av det kommunala vatten- och spillvattennätet påbörjas när 
planen vunnit laga kraft och beräknas ta två till tre år. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 februari 2018 § 28 
Tjänsteskrivelse från enheten för stadsutveckling den 5 februari 2018 
Bilaga 1: förslag till yttrande 
Bilaga 2: remissen från länsstyrelsen 
Bilaga 3: miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag till yttrande 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 februari 2018 § 28 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Länsstyrelsen i Stockholms län i bilaga 1 till 
enhetens för strategisk stadsutveckling tjänsteskrivelse. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är en oacceptabel situation som boende hamnat i när de inte har tillgång till rent 
vatten. Det finns förklaringar till att det dragit ut på tiden på grund av försenad detaljplan 
men trots det så borde kommunen svara upp på behovet snarast möjligt. Det som kan 
göras nu är att dra ut tappställen för vatten och det ska inte kommunen ställa sig avvisande 
till en sådan lösning.” 
 
- - - - - 
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§ 116 Dnr KFKS 2014/1016-214 

Detaljplan för Södra Nacka strand, detaljplan 4 
Yttrande över överklagande 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till mark- och miljödomstolen vid Nacka 
tingsrätt gällande överklagan av beslut om antagande av detaljplan för Södra Nacka strand, 
detaljplan 4, enligt tjänsteskrivelsens bilaga 1 daterad 3 april 2018. 
 
Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendet 
Beslut om antagande av detaljplan för Södra Nacka strand, detaljplan 4, fastigheten 
Sicklaön 369:35 m.fl., på västra Sicklaön, fattades av kommunfullmäktige den 11 december 
2017 § 358. Detaljplanen syftar till att skapa förutsättningar för en tät, blandad och levande 
stadsdel i enlighet med antaget detaljplaneprogram. Planen omfattar föreslagen bebyggelse 
för cirka 365 bostäder samt verksamhetslokaler och förskola, även befintlig bebyggelse och 
allmän plats ingår i förslaget. Fyra överklaganden har inkommit avseende beslutet att anta 
detaljplanen, målet handläggs av mark- och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt. 
 
I två av överklagandena framförs olika skäl till att planområdets utbredning och föreslagen 
markanvändning i detaljplanens nordvästra del, närmast Fabrikörvägen, är olämplig. Ett 
överklagande handlar om förslagets eventuella påverkan på havsutsikt från 
bostadslägenheter och ekonomiska konsekvenser. Ett överklagande berör planområdets 
sydöstra del och tar upp frågor om befintlig trappa samt höghusdel inom delområde 10 och 
dess placering i förhållande till fastighetsgräns. 
 
Den 15 mars 2018 förelade mark- och miljödomstolen kommunen att skriftligen inkomma 
med ett yttrande över inkomna överklaganden. I yttrandet motsätter sig kommunstyrelsen, 
Nacka kommun, klagandenas yrkanden och vidhåller att planförslaget tagits fram korrekt, 
att detaljplanen inte strider mot gällande tillämplig lagstiftning samt att aktuella allmänna 
och enskilda intressen har beaktats och avvägts på ett rimligt sätt. 
 

Handlingar i ärendet 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 3 april 2018 
Bilaga 1 Förslag till yttrande, kommunstyrelsen, Nacka kommun, i mål nr. P 333-18. 
Bilaga 2 Föreläggande (inkl. överklaganden) Mark- och miljödomstolen 2018-03-14.  
Bilaga 3 Kommunfullmäktige den 11 december 2018 § 358 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med planenhetens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”När den aktuella detaljplanen antogs i Nacka kommunfullmäktige anförde Vänsterpartiet 
följande i en protokollsanteckning. De synpunkterna är fortfarande giltiga. 
 
Vänsterpartiet är kritiska till att alla nytillkommande bostäder i Nacka strand kommer att 
vara bostadsrätter. Kommunen, och regionen, är i stort behov av hyresbostäder och Nacka 
kommun borde ha drivit på exploatörerna i Nacka strand att en så stor andel som möjligt 
skulle vara just hyresbostäder. Den sociala hållbarheten kommenterades i en av de första 
planerna på ett mycket onyanserat, för att inte säga provocerande, sätt. Tyvärr bidrar inte 
planerna i Nacka strand till det utan accentuerar än mer den ojämlikhet som renderat 
Nacka en, näst intill, bottenplats vad gäller segregation bland landets kommuner. 
 
När planprogrammet för Nacka strand togs fram nämndes behovet av plats för lek och 
idrott, t ex behovet av nya fotbollsplaner. I den aktuella planen finns viss yta för lek men 
inte heller i denna plan någon plats för idrott eller fotboll. Behovet i centrala Nacka är stort 
och utbyggnaden av Nacka strand ökar på behovet ytterligare. Trots att här finns mark som 
skulle kunna användas för detta väljer man att bortse från möjligheten att bygga idrotts- 
och fotbollsplaner.” 
 
- - - - - 
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§ 117 Dnr KFKS 2015/31-219 

Järnvägsplan för utbyggnaden av tunnelbana till Nacka 
och söderort 
Yttrande till Stockholms läns landsting över granskning 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över granskningsmaterial inom arbetet med 
järnvägsplan för tunnelbana till Nacka, till Stockholms läns landsting. 
 
Kommunstyrelsen förklarar beslutet omedelbart justerat. 

Ärendet 
Stockholms läns landsting ska i arbetet med att bygga tunnelbana till Nacka ta fram en 
järnvägsplan. Det arbetet har nu nått granskningsfasen och Nacka kommun ska yttra sig 
över förslaget till järnvägsplan.  
 
I yttrandet över granskningsmaterialet framförs främst synpunkter avseende hur 
samordning av tillfälliga markanspråk ska regleras. Yttrandet innehåller även synpunkter 
kring vikten av dimensionering av entréer, skydd av befintliga ledningar, trafikstörande 
arbeten och barnperspektivet samt att planförslaget inte får medföra att en framtida östlig 
förbindelse omöjliggörs. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 44 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 februari 2018 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 44 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över granskningsmaterial inom arbetet med 
järnvägsplan för tunnelbana till Nacka, till Stockholms läns landsting. 
 
Kommunstyrelsen förklarar beslutet omedelbart justerat. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 118 Dnr KFKS 2017/426 

Ny dagvattenstrategi och upphörande av 
dagvattenpolicy 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar ny dagvattenstrategi som därmed ersätter nuvarande 
dagvattenstrategi samt att nuvarande dagvattenpolicy upphävs. 

Ärendet 
Nacka kommuns dagvattenstrategi fokuserar på dagvatten som uppstår i bebyggd miljö och 
ska vägleda vid planering av ny bebyggelse och vid utbyggnad av allmänna anläggningar. 
Behovet av en ny strategi har uppstått då högre krav ställs idag än tidigare på 
dagvattenhanteringen för den kommunala verksamheten. En tätare bebyggelse tillsammans 
med ett förändrat klimat kan väntas avleda mer dagvatten som eventuellt är mer förorenat.  
En ny dagvattenstrategi har tagits fram och som sammanfattar kommunens 
dagvattenarbete i fem strategiska inriktningar. 
 
I samband med antagandet av ny strategi upphävs den utdaterade dagvattenpolicyn. Nacka 
vatten och avfall AB, natur- och trafiknämnden och miljö- och stadsbyggnadsnämnden har 
tillstyrk förslaget till ny dagvattenstrategi och att dagvattenpolicyn upphävs. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 43 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 februari 2018 
Bilaga 1  Dagvattenstrategi 
Bilaga 2  Dagvattenpolicy KFKS 2009/234-04 
Bilaga 3  Dagvattenstrategi jan 2008 
Bilaga 4  NVOA Protokoll styrelsemöte 3 2017 
Bilaga 5  NTN remissvar 180130 
Bilaga 6  MSN remissvar 180131 
Bilaga 7  MSN protokollsanteckning 180131 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 43 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar ny dagvattenstrategi som därmed ersätter nuvarande 
dagvattenstrategi samt att nuvarande dagvattenpolicy upphävs. 
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Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade att inledningstexten i dagvattenstrategin (efter textrutan) stryks. 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M), bifall 
till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Gunilla 
Grudevall-Steens yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiets invändningar mot den nya dagvattenstrategin är dels att den inte är 
glasklar och entydlig dels att strategin smutsats ner av en fullständigt malplacerad inledning. 
I den förklaras alliansens marknadsliberala styrfilosofi för Nacka, något som här helt saknar 
koppling. Att tala för öppenhet och mångfald samt kundval i detta sammanhang känns 
märkligt. Eller är det öppna reningsbassänger, mångfald av lösningar där kommunen 
betalar en reningscheck till den entreprenör som åtar sig att fixa dagvattnet? Och kanske 
som inom Komvux inte ens har sin verksamhet i kommunen, dvs rena vattnet i någon 
annan kommun i länet? Nej, det skulle ju strida mot principen om lokalt omhändertagande. 
Så vad är alliansmajoriteten ute efter annat än att smutsa ner dagvattnet med sin 
marknadsliberala agenda i kommunen?” 
 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande för Liberalernas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Från liberalerna ställer vi oss mycket positiva till den nya dagvattenstrategin. 
Den lägger vikt vid att planeringen för dagvatten sker tidigt i stadsbyggnadsprocessen, och 
att tydliga krav även ställs på externa aktörer. 
Att det kommer att bli lösningar i på markytan ser vi som positiva inslag i stadsmiljön, 
såsom tex vattentrappor. 
Denna dagvattenstrategi är i linje med de kommunövergripande målen som ” Attraktiva 
livsmiljöer i hela Nacka”, samt våra lokala miljömål.” 
 
- - - - - 
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§ 119 Dnr KFKS 2016/1145 

Överklagande om verksamhetsområde dagvatten 
Hästhagen 
Informationsärende 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  
 

Ärende 
Mark- och miljödomstolen har avslagit kommunens överklagan av länsstyrelsens 
föreläggande om att ordna verksamhetsområde för dag- och dräneringsvatten i området 
Hästhagen. Det finns anledning att överklaga domen då den kan ifrågasättas eftersom det 
inte har klarlagts på vilket sätt kriterierna enligt va-lagen om kommunens skyldigheter i 
detta sammanhang är uppfyllda. Dessutom är rättspraxis mycket begränsad. Ett 
ordförandebeslut har fattats om överklagan, men denna behöver utvecklas. Eftersom 
domstolen inte har gett tillräcklig tid för inlämning av kompletteringen, lämnas endast 
information om den text som tjänstemännen lämnar in med hjälp av en anlitad advokat 
som ska vara ombud för kommunen. Kompletteringen lyfter i huvudsak att mark-och 
miljödomstolens bedömning är felaktig av förutsättningen, behov i ett ”större 
sammanhang”, i va-lagen för kommunens skyldighet att ordna verksamhetsområde samt att 
länsstyrelsens föreläggande brister i tydlighet då det inte framgår vilka fastigheter som 
omfattas av beslutet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 45 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 mars 2018, reviderad 9 mars 2018 
Delegationsbeslut om överklagande  
Mark- och miljödomstolens dom 
Utkast utvecklan av överklagan  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 45 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 120 Dnr KFKS 2016/744 

Förlikning avseende tomträttsavgäld för fastighet i 
Saltsjö-Boo – Lännersta skola 
Fastigheten Lännersta 1:123 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen ingår förslag till överenskommelse om ny tomträttsavgäld för 
fastigheten Lännersta 1:123, bilaga 1 till tjänsteskrivelsen. 
 

Ärendet 
Den 6 mars 2017, § 73, beslutade kommunfullmäktige att fastställa ny årlig 
tomträtträttsavgäld för fastigheten Lännersta 1:123, upplåten för skoländamål, till 300 000 
kr. Eftersom överenskommelse om den fastställda avgälden inte kunde träffas med 
tomträttshavaren tvingades kommunen lämna in stämningsansökan för att få avgälden 
prövad i domstol.  
 
Parterna har fört förlikningsdiskussioner och funnit en nivå som baseras på ett 
domstolsavgörande från den 31 januari i år avseende tomträttsavgäld för en liknande 
tomträttsupplåtelse för skoländamål i Nacka kommun. Kommunstyrelsen ingår därmed 
överenskommelse om ny tomträttsavgäld för Lännersta 1:123 uppgående till 224 400 kr per 
år, motsvarande 2 200 kr/kvm BTA.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 20 mars 2018 
Förslag till överenskommelse om ny tomträttsavgäld för fastigheten Lännersta 1:123 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 121 Dnr KFKS 2018/37 

Tilläggsavtal till överlåtelseavtal mellan Nacka kommun 
och Hemsö 

Beslut 
Kommunstyrelsen ingår föreslaget tilläggsavtal med Hemsö Cullberg Holding AB 
undertecknat den 27 mars 2018 av Hemsö. 
 

Ärendet 
När kommunen sålde Stavsborgsskolan till Hemsö år 2016, kom parterna överens om ett 
utvecklingsprojekt där den nuvarande Stavsborgsskolan ska rivas och hela fastigheten 
utvecklas för att inrymma många fler elever. Ett samarbete är påbörjats för att inrymma 
både den kommunala skolan och en extern aktör som hyr delar av skolbyggnaden i andra 
hand av kommunen.  
 
Till kommunstyrelsen den 19 februari 2018 presenterades ett förslag till hyresavtal för den 
nya skolan men kommunstyrelsen återremitterade ärendet med följande uppdrag. 

 Se över programhandlingen för att öka yteffektiviteten 
 Möjlighet för skolaktörerna att påverka lokalprogrammet 
 Kommunen ska ha möjlighet att avvakta med att gå vidare med den planerade 

evakueringslösningen och att ingå hyresavtal till dess bygglov är beviljat, både för 
evakueringslösning och för den permanenta skolan, detta för att minimera 
kostnadsrisker 

 Ta fram ny tidsplan och klargöra hur eventuella förgäveskostnader ska hanteras. 
 
Tilläggsavtalet reglerar kostnads- och riskfördelning för perioden fram till dess att nytt 
hyresavtal kan tecknas med de förutsättningar kommunstyrelsen angivit. Som en 
konsekvens av återremissen och nu kända fakta kring processen förtydligas dessutom 
proceduren vid avrop av projekt och ansvaret vad gäller evakueringslösningen vid 
Stavsborg.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 mars 2018 
Förslag till tilläggsavtal 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 66  
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 66 
Kommunstyrelsen återremitterade ärendet enligt följande. Programhandlingen behöver ses 
över för att öka yteffektiviteten och att ge de tilltänkta hyresgästerna möjlighet att påverka 
lokalprogrammet. Kommunen ska ha möjlighet att avvakta med den planerade 
evakueringslösningen och att ingå hyresavtal till dess bygglov är beviljat både för den 
tillfälliga och den permanenta skolan, detta för att minimera kostnadsrisker.  
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att återkomma med förslag till ny 
tidsplan och hur eventuella förgäveskostnader ska hanteras. 
  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
Rolf Wasteson (V) meddelade att han inte deltar i beslutet. 
 
Khashayar Farmanbar (S) och Helena Westerling (S) meddelade att de för 
Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp inte deltar i beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson lät anteckna följande. 
 
”Det är utmärkt att en ny skola byggs i Stensö. Dock hade det varit bättre om detta hade 
kunnat ske inom ramen för kommunens eget fastighetsbestånd. Vänsterpartiet motsatte sig 
att kommunen sålde ut lokaler till Hemse, därför kan vi nu inte medverka och ta ansvar för 
detta beslut som kommer att medföra mycket höga kostnader för kommunen.  I och med 
att fastigheten såldes till Hemsö fastigheter så har kommunen inte full rådighet över 
lokalerna och nu visar det sig att kommunen kommer att få avsevärda kostnader för 
skollokalerna, något som vi varnade för. Vår bedömning är att kostnaderna för den nya 
skolan kommer att bli avsevärt mycket högre än om kommunen själv byggt och ägt den nya 
skolan.  
 
I handlingarna påpekas att kostnaderna blir höga och att översyn av skolhyressystemet 
måste göras. Vänsterpartiet har ända sedan skolhyressystemet skapades krävt att skolorna 
inte ska belastas att betala hyreskostnader genom skolpengen. Det medför en ojämlik 
skola.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 



 
76 (116) 

 9 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

”Socialdemokraterna röstade emot utförsäljningen av välfärdsfastigheter, som skolor, 
äldreboenden och idrottshallar. Detta beslut är en dyr konsekvens av detta avtal. Då detta 
är en konsekvens av tidigare avtal yrkar vi inte på att aktivt bryta ingångna avtal, däremot 
finns det ingen rimlighet att vi ska stödja ett olyckligt dyrt förslag som i sin tur bygger på en 
utförsäljningspolitik som inte leder till ett bättre Nacka för nackaborna. 
Det är på sin plats att göra en ”recap” av moderaternas politik. Först säljs stora delar av 
Nackas välfärdsfastigheter, vilket riskerar framtiden för våra verksamheter och skapar 
osäkerhet för kostnader framåt. Därefter tvingas kommunen betala skadestånd för att 
köparen inte kunnat göra tillräcklig med vinst. Detta är ett direkt resultat av moderaternas 
kortsiktiga politik och det avtal som vi socialdemokrater röstade emot. Nu ska kommunen 
hyra tillbaka skolan under 20 år till nästan samma kostnad som hela köpeskillingen för de 
alla de fastigheter som Alliansen sålde till denna aktör. Ogenomtänkt! Vi socialdemokrater 
röstade emot utförsäljningen av välfärdsfastigheterna och kan inte ställa upp på de dyra 
konsekvenser som blir resultatet för Nackaborna.” 
 
- - - - - 
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§ 122 Dnr KFKS 2018/183 

Utgångspunkter för arrendeavtal med båtklubbar 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslagna utgångspunkter för arrendeavtal för båtklubbar i Nacka 
med följande ändringar. 
 
Arrendet fastställs till 900 kronor per båtplats i 2018 års prisnivå. Möjlighet till rabatt om 
15% ska finnas som stimulans för att vidta miljöförbättrande åtgärder. 
 
Arrendeavtalen bör i normalfallet vara 20 år, men kan vara både längre och kortare om det 
finns skäl för detta. 
 

Ärendet 
Diskussioner har förts under en längre tid med båtklubbar i Nacka om en långsiktigt 
gångbar utgångspunkt för kommunens arrendeavtal. Avsikten har varit att hitta en rimlig 
ersättningsnivå och löptid på arrendena samt att hitta ett sätt att stimulera miljöåtgärder i 
Nackas båtliv. Efter diskussioner främst med Nackas förenade båtklubbar har 
utgångspunkter för omreglering av arrendeavtalen tagits fram som utgår från 900 kronor 
per båtplats och år, en 20-årig arrendeperiod men kan vara både längre och kortare om det 
finns skäl för detta samt att det finns ekonomiska incitament kopplade till miljöåtgärder. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 46 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 februari 2018 
Bilaga 1 Utgångspunkter för arrendeavtal för båtklubbar i Nacka 
Bilaga 2 Miljörabatt på arrendeavgift 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 46 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslagna utgångspunkter för arrendeavtal för båtklubbar i Nacka. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Hans Peters (C), 
Gunilla Grudevall-Steen (L), Richard Wendt (M), Sidney Holm (MP), Mikael Carlsson 
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(NL), Rolf Wasteson (V) och Helena Westerling (S), att kommunstyrelsen antar föreslagna 
utgångspunkter för arrendeavtal med båtklubbar i Nacka med följande ändringar. 
 
Arrendet fastställs till 900 kronor per båtplats i 2018 års prisnivå. Möjlighet till rabatt om 
15% ska finnas som stimulans för att vidta miljöförbättrande åtgärder. 
 
Arrendeavtalen bör i normalfallet vara 20 år, men kan vara både längre och kortare om det 
finns skäl för detta. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckning 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Med tanken på synpunkter från NFBK på tjänsteskrivelsen som inkom inför KS var vår 
inställning att återremittera ärendet. Nu lades ett förslag till justering gällande 
arrendeavgiften och miljörabatten vilket vi ansåg i stort mötte upp arrendatorerna 
synpunkter.” 
 
- - - - - 
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§ 123 Dnr KFKS 2017/457 

Årsbokslut 2017 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer det kompletterade årsbokslut 2017 för kommunstyrelsen. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har ansvar för samordning och uppsikt över kommunens verksamhet. 
Kommunstyrelsen leder, styr och samordnar planeringen och uppföljningen av 
kommunens ekonomi och verksamhet samt ansvarar för exploatering, näringslivsfrågor, 
arbetsgivarfrågor, produktion av välfärdstjänster och fastighetsfrågor. 
 
Det ekonomiska resultat som samlas under rubriken ”Kommunstyrelsen”, omfattar 
förutom kommunstyrelsen även kommunfullmäktige, stadsledningskontoret, stödenheter, 
myndighets- och huvudmannaenheter, den kommunala produktionen av välfärdstjänster 
samt brandförsvaret. Totalt blev det ett ekonomiskt utfall som avviker från budget med 
100 miljoner kronor.  
 
Kommunstyrelsens måluppfyllelse är överlag god. Tjänster som finansieras av kommunen 
har överlag god kvalitet och medborgarna upplever en hög grad av valfrihet. Minst nöjda är 
Nackaborna med möjligheterna till insyn och inflytande över kommunala beslut och 
verksamheter.  
 
Nacka kommun är en attraktiv arbetsgivare med kompetenta, stolta och motiverade 
medarbetare.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 33 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 mars 2018 
Årsbokslut Välfärd skola 
Årsbokslut Välfärd samhällsservice 
Årsbokslut Lokalenheten och enheten för fastighetsutveckling 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 33 
Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrog åt stadsdirektören att till kommunstyrelsens 
sammanträde den 9 april 2018 komplettera bokslutet med en redovisning av antalet 
anställda per enhet i Stadshuset. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen fastställer det kompletterade årsbokslut 2017 för kommunstyrelsen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 124 Dnr KFKS 2017/457 

Fastställande av driftsbudget och ingående kapital 
”Överföringsärendet” 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2018 till minus 4,8413 miljarder kronor i 
enlighet med tabell 1 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.   
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2018 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd samhällsservice” till minus 26,8 miljoner kronor i enlighet med 
tabell 2 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2018 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd skola” till minus 9,5 miljoner kronor i enlighet med tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka. 
Verksamheter som har en negativ avvikelse mellan utfall och budget ska normalt sett 
återhämta underskottet under en tre-fem års period.  
 
Det innebär att driftbudgeten för verksamhetens intäkter och kostnader (”verksamhetens 
nettokostnader”) är oförändrad jämfört med kommunfullmäktiges beslut i mål och 
budgetärendet den 13 november 2017, §307. Vidare innebär det också att det ingående 
kapitalet för år 2018 fastställs till minus 26,8 miljoner kronor för Välfärd samhällsservice 
och minus 9,6 miljoner kronor för Välfärd skola. Att det ingående kapitalet fastställs till ett 
minusbelopp betyder att verksamheterna har ekonomiska underskott som behöver arbetas 
bort under en tre-fem årsperiod.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 35 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 februari 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 35 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2018 till minus 4,8413 miljarder kronor i 
enlighet med tabell 1 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.   
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2018 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd samhällsservice” till minus 26,8 miljoner kronor i enlighet med 
tabell 2 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2018 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd skola” till minus 9,5 miljoner kronor i enlighet med tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade avslag på arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet har länge varit emot modellen med att överföra överskott, och främst 
underskott till nämnderna och verksamheternas budgetar. I år, liksom de senaste åren, har 
inget underskott förts över till finansieringsnämnderna kommande år men vi motsätter oss 
ändå principen. En nämnd som går med underskott av den karaktären att det kan räknas av 
på innevarande års budget har troligen svåra problem med att få budget och verksamhet att 
gå ihop. Att då ytterligare försvåra detta genom att skära i budgeten är mycket 
problematiskt.  
 
För verksamheter så läggs underskott till ’utgående kapital’ som, om det är negativt, ska 
återställas på några år. Det är inte mycket bättre än överföring av underskott till 
nämnderna.  
 
Att hävda att det är viktigt att inpränta budgetansvaret låter rätt men konsekvenserna för 
personal, verksamhetens kvalitet och därmed brukarna är allvarliga. Det är helt enkelt inte 
acceptabelt att riskera det. Om vi ser på några skolor så har t ex Fisksätra skola över 18 
Mkr i ’skuld’ och Stavsborgsskolan nästan 15 Mkr. Hur ska dessa skolor kunna betala av 
detta på fem år? Självklart kommer skolor som har problem med ekonomin inte att må 
bättre om de tvingas återställa stora underskott, något som kommer att drabba eleverna. 
Och om man inte håller på principen så är den ju meningslös. Stycket om ’konsekvenser 
för barn’ borde ju säga något om denna allvarliga konsekvens men säger istället något så 
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meningslöst som ”De helägda kommunala aktiebolagen redovisar ekonomiska överskott 
för 2017. Överskotten kan exempelvis användas för kommande års investeringar i 
ledningar för vatten och el, som gynnar alla medborgare.”, en i sammanhanget fullständigt 
ofattbar ignorans.”  
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Den socialdemokratiska budgeten som tyvärr inte antogs av fullmäktige skulle innebära en 
stor satsning på skolan. 
Socialdemokraterna gör en lång rad satsningar på barn och unga. Socialdemokraterna vill få 
fler lärare och fler yrkeskategorier i skolorna. Mer riktade resurser för att alla skolor ska få 
likvärdig kvalitet. Fler timmar på förskola och fritidshem ger bättre förutsättningar för 
barnen och högre livskvalitet för familjerna. Alla barn ska ha rätt att gå i förskola 30 timmar 
per vecka. Det ger bättre förutsättningar att utvecklas och få vara med sina kompisar. Det 
är bättre än Alliansens skattesänkning för de som tjänar mest som minskar utrymmet för 
satsningarna på skolan och i trygghet.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”I andra kommuner är det inte alls ovanligt att kommunens egna skolor och förskolor får 
full kostnadstäckning för sina hyreskostnader. Detta är ett accepterat undantag från det i 
övrigt gällande kravet på likabehandling av kommunala och friskolor. Kommunen har ett 
stort ansvar i att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler för skolverksamhet och i detta 
uppdrag borde även ingå att se till så lokalkostnaden inte påverkar kvalitén på utbildningen 
negativt. 
Miljöpartiet anser att hyresersättningen inte ska ingå i skolpengen utan ska ersättas i ett 
system vid sidan om denna. Det är viktigt att alla skolor genom skolpengen får lika mycket 
pengar per elev till den pedagogiska verksamheten. Underskott uppkomna p.g.a. dagens 
bristfälliga ekonomistyrning är väldigt svåra att hantera på ett tillfredsställande sätt. 
När det gäller i Välfärd samhällsservice tillförde vi i Miljöpartiet tillräckligt med pengar i 
vårt budgetförslag för att täcka upp det ackumulerade underskottet och slippa börja på 
minus. Kommunens verksamheter har under de senaste åren inte fått ersättning för 
avtalsenliga löneökningar, istället har det krävts effektiviseringar och omprioriteringar. Man 
hänvisar ofta till besparingar genom digitalisering men det känns inte riktigt som att man 
har någon riktig koll på vilken effekt digitaliseringen ger. Självklart går det alltid att 
effektivisera mera men, förr eller senare riskerar alltför långt drivna besparingar leda till 
sämre kvalitet. 
När Nacka växer är det extra viktigt att både behålla och klarar av att attrahera ny personal. 
Därför hade vi föredragit att stanna upp, lyssna inåt den egna organisationen och analysera 
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hur alla effektiviseringar har fungerat och gå vidare utifrån det. Istället för att sänka skatten 
valde vi i vårt budgetförslag bl.a. att ta bort generella besparingar inom välfärden och skjuta 
till pengar för kostnadsökningar inom förskolan och socialtjänsten.” 
 
- - - - - 
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§ 125 Dnr KFKS 2017/19 

Kommunfullmäktiges särskilda uppdrag till 
kommunstyrelsen 2018 
Avstämning mars 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige gav i beslutet om mål och budget 2018-2020 kommunstyrelsen åtta 
särskilda uppdrag. I detta ärende redovisas hur arbetet pågår med vardera uppdrag. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 36 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 mars 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 36 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Ett av uppdragen rör trygghetsfrågorna. Vi anser att tryggheten för våra barn och unga är 
något vi i kommunen behöver lägga extra resurser på. Nacka ska vara en kommun där vi 
känner oss trygga, inte minst i utemiljön samt kring och i skolan. Därför satsar 
socialdemokraterna tre gånger mer än den moderatledda Alliansen på ökad trygghet i vår 
skuggbudget. Det handlar bl.a. om akuta åtgärder som ordningsvakter som kan röra sig i 
otrygga områden i kommunen, förbättrad kameraövervakning och bättre belysning och 
uppsikt. Det innefattar också mer resurser till viktiga verksamheter som Polarna, 
Nattvandrarna och föräldragrupper som tar ett stort ansvar. Dessa verksamheter skulle få 
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bättre resultat tillsammans med en av de åtgärder som i många kommuner visat sig ge 
väldigt bra effekt, nämligen fältassistenter som har ett myndighetsansvar.” 
 
- - - - - 
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§ 126 Dnr KFKS 2018/281 

Nacka kommuns tjänstemannaorganisation och bolag 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet och överlämnar stadslednings-
kontorets tjänsteskrivelse till nämnderna för kännedom. 
 

Ärende 
Hur kommuner organiserar sina tjänstemannaorganisationer ser idag ut på många olika sätt. 
Nacka kommun har sedan 2003 en organisation där tjänstemannaorganisationen är indelad 
i en del som kallas myndighets- och huvudmannaorganisation och en del som ansvarar för 
produktion av välfärdstjänster. De är organiserade på olika sätt beroende på att de har olika 
uppdrag. I detta ärende beskrivs vad respektive del har för funktion och hur de är 
organiserade. Beskrivningen omfattar även de kommunala bolagen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 39 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 mars 2017, rev 20 mars 2018 
PM M&H-organisationen; enhetsnamn och vem som är chef 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 39 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet och överlämnar stadslednings-
kontorets tjänsteskrivelse till nämnderna för kännedom. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 127 Dnr KFKS 2018/167 

Uppföljning av Nacka kommuns miljöprogram 2016–
2030 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen.  
 
Kommunstyrelsen överlämnar uppföljningen till samtliga nämnder. Nämnderna ska i mål- 
och budgetarbetet redovisa vilka åtgärder de vidtar för att nå ambitionerna i 
miljöprogrammet. 
 

Ärende 
Nacka kommun antog 2016 ett lokalt miljöprogram med 35 indikatorer för att 
säkerhetsställa att kommunens lokala miljömål uppnås. Tjänsteskrivelsen redovisar 
uppföljningen av de lokala miljömålens indikatorer, se tjänsteskrivelsens bilaga 1.   
 
Sammanfattningsvis så är det positiva trender inom begränsad klimatpåverkan, antalet 
miljöcertifierade byggnader i Nacka har ökat och detaljplaner som antagits som har arbetat 
utifrån riktlinjer för hållbart byggande har ökat. Positivt är också luftkvaliteten vid skolor 
och förskolor är god och att antalet cyklister har ökat.  
 
Utmaningar är att andelen ekologisk mat och miljömärkta varor inte ökar i tillräckligt snabb 
takt i förhållande till målnivåer, samma sak gäller åtgärder för giftfri utemiljö som ännu inte 
fått upp farten. Även när det gäller inventering av indikatorarter för ett rikt djurliv så har 
arbetet ännu inte kommit igång.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 40 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 februari 2018 
Lokala miljömål i Nacka – uppföljning av indikatorerna 
Miljömålskommitténs minnesanteckning 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 40 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen.  
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Kommunstyrelsen överlämnar uppföljningen till samtliga nämnder. Nämnderna ska i mål- 
och budgetarbetet redovisa vilka åtgärder de vidtar för att nå ambitionerna i 
miljöprogrammet. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”I uppföljningen av miljöprogrammet står att läsa att vi har en god bebyggd miljö där vi 
Socialdemokrater är särskilt tacksamma att majoriteten uppmärksammat S krav på 300 
meter till grönområde, den så kallade grönytefaktorn.” 
 
- - - - - 
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§ 128 Dnr KFKS 2018/174 

Uppdatering av Nackas miljöprogram 2016–2030 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget uppdaterat miljöprogram. 
 

Ärende 
Nacka kommunfullmäktige antog i juni 2014 sex lokala miljömål och i mars 2016 ett 
miljöprogram med 34 indikatorer för att säkerställa att dessa lokala miljömål uppnås. I 
miljöprogrammet har varje miljömål försetts med indikatorer och tidsatta målnivåer. För att 
miljöprogrammet ska vara ett effektivt verktyg för att driva miljöarbetet framåt revideras 
och uppdateras miljöprogrammet årligen.  
 
Tjänsteskrivelsen presenterar uppdateringar av de indikatorer som föreslogs av 
miljömålskommittén och antogs av kommunstyrelsen (KFKS 2017/1066) samt uppdaterad 
inledning utifrån direktivet att se över Nacka kommuns styrdokument (KFKS 2017/492).  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 41 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 februari 2018 
Minnesanteckningar Miljömålskommittén den 12 februari 2018  
Nackas miljöprogram 2016–2030 – uppdaterad 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 41 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslaget uppdaterat miljöprogram. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljön är en av vår tids största utmaningar och det är gott att läsa uppdateringen av 
miljöplanen. Nu gäller det att hålla i och följa upp så att planen inte bara blir en 
skrivbordsprodukt utan att det blir verklighet. Ett mål att nämna i den uppdaterade planen 
är utomhusluft för våra barn som till 2020 ska vara 100 % giftfri, ett mål som borde vara en 
självklarhet idag och alla dagar.” 
 
- - - - - 
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§ 129 Dnr KFKS 2018/59 

Revisionsrapport 7/2017 -  Intern kontroll kopplat till 
räkenskaperna 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande till revisorerna angående revisionsskrivelsen 
Revisionsrapport nr 7/2017 – intern kontroll kopplat till räkenskaperna. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Ärende 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun har Ernst & Young (EY) 
genomfört en granskning av kommunens interna kontroll. Syftet med granskningen var att 
bedöma om kommunen har en ändamålsenlig intern kontroll kopplad till räkenskaperna.  
 
Granskningen visar att inga väsentliga brister finns. Revisorerna lämnar några 
rekommendationer i syfte att förstärka den interna kontrollen. Rekommendationerna 
lämnas bland annat kring förbättrad kontroll av manuellt registrerade lönetransaktioner, 
formaliserade rutiner för aktivering av pågående projekt och förbättrade rutiner kring 
förtroendekänsliga kostnader. 
 
EY bedömer att kommunen har en ändamålsenlig intern kontroll. Sammantaget kan sägas 
att kommunstyrelsen har vidtagit eller avser att vidta åtgärder inom samtliga 
utvecklingsområden som föreslås i revisionsskrivelsen.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 52 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 januari 2018 
Förslag till yttrande revisionsskrivelse 7 
Revisionsskrivelse intern kontroll kopplat till räkenskaperna 
Revisionsrapport 7 intern kontroll kopplat till räkenskaperna 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 52 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande till revisorerna angående revisionsskrivelsen 
Revisionsrapport nr 7/2017 – intern kontroll kopplat till räkenskaperna. 



 
93 (116) 

 9 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”I bilagan ”Tidigare rekommendationer” rekommenderar revisorerna kommunstyrelsen att 
säkerställa att moms och skatter är inbetalda i tid. För att styrelsen ska kunna säkerställa 
detta behöver styrelsen en direkt försäkran från tjänstemännen om så är gjort. 
Socialdemokraterna menar att som en del av rutinen skickar tjänstemännen en försäkran 
om att alla skatter och moms är inbetalda i tid. Det behövs alltså inte en fullständig 
rapportering av vad som betalts in utan en försäkran om att det har gjorts i tid. Det här 
innebär att ansvarig tjänsteman gör en direkt försäkran till styrelsen om att skatter och 
moms är inbetalda i tid. Om så inte har skett så uppmärksammas kommunstyrelsen på 
detta och om det upprepas så uppmärksammas kommunstyrelsen på att det finns en brist i 
rutinen. ”  
 
- - - - - 
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§ 130 Dnr KFKS 2017/563 

Revisionsrapport nr 9/2017 – granskning av 
stadsutvecklingsprojekt 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till kommunfullmäktiges revisorer över 
revisionsrapporten nr 9/2017 ”Granskning av stadsutvecklingsprojekt”, daterad 31 januari 
2018. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att säkerställa att förslagna åtgärder 
vidtas. Stadsledningskontoret ska därvid ta fram erforderliga rutiner för att hantera 
sekretessbelagda uppgifter i beslutsunderlag, så att samtliga väsentliga frågor för att fatta 
beslut är redovisade för de beslutsfattande organen. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktiges revisorer har i revisionsskrivelse av den 31 januari 2018 lämnat 
rekommendationer till kommunstyrelsen utifrån en av EY utförd granskning av 
stadsutvecklingsprojekt.  
 
Revisionsrapporten visar inte på några väsentliga brister inom de områden som har 
granskats. Inom stadsutvecklingsprocessen pågår ett kontinuerligt förbättringsarbete med 
att utveckla kalkyler och ekonomiska analyser kopplat till stadsbyggnadsprojekten. Det 
pågår även en översyn av befintliga beslutsdokument. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 50 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 mars 2018 
Förslag till yttrande 
Revisionsskrivelse 
Revisionsrapport 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 mars 2018 § 50 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade att ärendet överlämnas till 
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.  
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”I svaret belyses att ekonomiska kalkylerna och processen med konsekvensanalyser ständigt 
förbättras. Detta må vara fallet, däremot noterar vi att ingångsvärdet i dessa analyser i allt 
för hög grad är politiserade vilket begränsar utrymmet för en långsiktigt hållbar analys.” 
 
- - - - - 
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§ 131 Dnr KFKS 2017/563 

Yttrande över kompletterande revisionsskrivelser 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över kompletterande 
revisionsskrivelser – Några frågor med anledning av brev från [Personuppgift borttagen på grund 
av PuL] till Kommunrevisionen.  
 
Kommunstyrelsen beslutar att uppdra till stadsledningskontoret att utreda processen kring 
myndighetsutövning och tillsyn från ett principiellt perspektiv utanför detta ärende och 
återkomma med förslag på processförbättringar inför framtiden. 
 

Ärende 
[Personuppgift borttagen på grund av PuL] har tillställt revisorerna en skrivelse med 
önskemål om att revisorerna skulle titta närmare på en fråga rörande bygglovsansökningar 
som, enligt honom, inte hanterats på ett tillfredsställande sätt av kommunen. Med 
anledning av [Personuppgift borttagen på grund av PuL] skrivelse med tillhörande bilagor 
har revisorerna ställt ett antal frågor som kommunstyrelsen i samråd med miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden besvarat i ett yttrande.1 Revisorerna har därefter i kompletterande 
revisionsskrivelser begärt att kommunstyrelsen tydligare ska visa för [Personuppgift 
borttagen på grund av PuL] varför man har kommit fram till den slutsats som har gjort. I 
föreslaget yttrande beskrivs behandlingen av [Personuppgift borttagen på grund av PuL] 
ärende kopplat till kommunstyrelsens ansvarsområde. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 53 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 1 mars 2018 
Stadsledningskontorets förslag till yttrande 
Revisionsskrivelser med bifogad utredning  
Kommunstyrelsens protokollsutdrag, § 331 
Kommunstyrelsens tidigare antagna yttrande av den 27 november 2017  
Tidigare revisionsskrivelse med bifogad skrivelse från [Personuppgift borttagen på grund 
av PuL 

                                                 
1 Kommunstyrelsens sammanträde den 27 november 2017, § 331 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 53 
Arbetsutskottet överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Mats 
Gerdau (M), att kommunstyrelsen skulle ge tilläggsuppdrag till stadsledningskontoret att 
utreda processen kring myndighetsutövning och tillsyn från ett principiellt perspektiv 
utanför detta ärende och återkomma med förslag på processförbättringar inför framtiden. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag till yttrande över 
kompletterande revisionsskrivelser – Några frågor med anledning av brev från [Personuppgift 
borttagen på grund av PuL] till Kommunrevisionen. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande. 
 
- - - - - 
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§ 132 Dnr KFKS 2018/188 

SOU 2017:115 Att främja gröna obligationer 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande över remiss SOU 2017:115 ”Att främja gröna 
obligationer”. 
 

Ärende 
Utredningen har haft i uppdrag att analysera och ge förslag på hur marknaden för gröna 
obligationer kan främjas. Utredningen har bland annat föreslagit ökade statliga engagemang 
i gröna obligationen (upplåning och emittering), återbetalning baserad på samhällsnytta på 
grund av reducerat utsläpp, stöd och incitamentprogram för att till viss del täcka vissa extra 
kostnader i samband emissioner och återrapportering, fungerande sekundärmarknad med 
tydliga regler och utökad hållbarhetsrapportering med mera. 
 
I yttrandet ställer sig Nacka kommun positiv till de olika förslag som framkommit under 
utredningen, men framhåller att det är viktigt att genomförandet inte leder till ökad 
administration och inlåsningseffekter. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 47 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 mars 2018 
Förslag yttrande 
Sammanfattning SOU 2017:115 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 47 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande över remiss SOU 2017:115 ”Att främja gröna 
obligationer”. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - 
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§ 133 Dnr KFKS 2018/61 

SOU 2017:114; Reboot – omstart för den digitala 
förvaltningen  
Yttrande till regeringen  

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget, kompletterat yttrande över SOU 2017:114; Reboot - 
omstart för den digitala förvaltningen.  
 

Ärende 
Utredningen har haft i uppdrag analysera och ge förslag till effektiv styrning av utveckling, 
införande och förvaltning av nationella digitala tjänster. För en effektiv styrning för ökad 
digitalisering föreslås bland annat att riksdagen beslutar om ett gemensamt mål för den 
offentliga förvaltningens digitaliseringsarbete. Vidare föreslås att en statlig elektronisk 
identitetshandling tas fram och att tjänsten ”Mina meddelanden” utvidgas så att även 
tjänsten kan nyttjas av privata aktörer som avsändare.  
 
Av yttrandet följer att det är hög tid att regeringen och riksdag kliver fram och verkar för 
en effektiv styrning av utveckling av nationella digitala tjänster. Det viktigaste just nu är 
dock att det blir verkstad av denna ”omstart” inom området.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 48 
Stadsledningskontorets förslag den 5 mars 2018 
Sammanfattning (utdrag ur SOU 2017:114)  
Förslag till yttrande 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 48 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över SOU 2017:114; Reboot - omstart för den 
digitala förvaltningen.  
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Jan-Eric Jansson 
(KD), Hans Peters (C), Gunilla Grudevall-Steen (L), Rolf Wasteson (V), Sidney Holm (MP) 



 
100 
(116) 

 9 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

och Mikael Carlsson (NL), bifall till arbetsutskottets förslag med kompletteringen att 
följande stycken läggs till i yttrandet. 
 
”Förvaltningsgemensamma digitala funktioner och elektronisk identifiering  
Nacka kommun menar att en förutsättning för en effektiv digital administration inom 
välfärdstjänster är att inte begränsa regelverket till offentliga aktörer då välfärdstjänster 
också kan utföras av privata utförare. I flera fall samverkar idag offentliga och privata 
utförare kring gemensamma digitala funktioner. 
 
En förutsättning för välfungerande elektronisk legitimation är att den kan användas på alla 
ställen där e-legitimation krävs, oavsett ägarform. Utredningen föreslår att alla offentliga 
organ ska acceptera den statliga e-legitimationen som giltig legitimation. Nacka kommun 
menar att samma krav ska ställas på alla aktörer oavsett ägarform. Idag finns en olycklig 
fragmentering på marknaden då BankID inte godkänns av alla aktörer. Det vore inte 
acceptabelt om denna fragmentering fortsätter med elektroniska legitimation som är 
godkända eller utfärdade av staten. Med många utfärdare av e-legitimation kommer också 
risk för fragmentering av legitimationsmarknaden som riskerar leda till bristande kvalitet i 
systemet men också öppnar upp för sårbarhet. Bedrägeribrott med förfalskade id-
handlingar har de senaste åren ökat dramatiskt. Det finns därför ett starkt behov av att se 
över säkerheten kring svenska id-handlingar, så även de elektroniska. Arbetet med e-
legitimation borde i högre grad samordnas och följa intentionerna i regeringens utredning 
om ”Åtgärder för att minska bedrägeribrottsligheten – skärpta krav och rutiner för svenska 
identitetshandlingar” ID-nummer: Dir. 2017:90.” 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 134 Dnr KFKS 2018/46 

Promemorian - Vissa ändringar i regleringen om 
tillstånd att ta emot offentlig finansiering 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över Promemorian - Vissa ändringar i regleringen 
om tillstånd att ta emot offentlig finansiering.  
 

Ärende 
Förslagen i remisspromemorian bygger på att de förslag om införande av vinstbegränsning, 
som regeringen presenterat i lagrådsremissen ”Tillstånd att ta emot offentlig finansiering inom 
socialtjänsten, assistansersättningen och skollagsreglerad verksamhet” genomförs. Lagrådsremissens 
förslag bygger i sin tur på förslagen i SOU 2016:78 Ordning och reda i välfärden. De nu 
föreslagna justeringarna i promemorian innebär att ett visst positivt rörelseresultat ska vara 
tillåtet oavsett storleken på det operativa kapitalet. Syftet är att mindre aktörer som saknar 
eller har ett litet operativt kapital inte ska ha samma krav på vinstbegränsning samt att 
idéburna aktörer ska undantas från de krav som regeringen vill införa för övriga aktörer. 
Ändringarna föreslås träda i kraft den 2 januari 2019. I det föreslagna yttrandet framhåller 
kommunen att huvudsakligen att de lagändringar som föreslår fortsatt slår hårt mot 
valfriheten utan att säkerställa bättre kvalitet i välfärden. Nacka kommun föreslås fortsatt 
avstyrka lagförslagen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 49 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 mars 2018 
Förslag till yttrande 
Promemorian - Vissa ändringar i regleringen om tillstånd att ta emot offentlig finansiering 
Remisslista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 49 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över Promemorian - Vissa ändringar i regleringen 
om tillstånd att ta emot offentlig finansiering.  
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), bifall till 
följande förslag till yttrande. 
 
”Det avgörande för den gemensamt finansierade välfärden är att medborgarna får en 
verksamhet av hög kvalitet och att de uppfattar den som högkvalitativ. Därför var den 
tidigare utredningen SOU 2016:78 ”Ordning och reda i välfärden” ett viktigt steg att 
säkerställa att offentliga medel används till just den verksamhet de är avsedda för och att 
eventuella överskott som huvudregel ska återföras till den verksamhet där de uppstått. 
Denna utredning bidrar till att ytterligare bringa ordning och reda i välfärden och den social 
verksamheten. Det är viktigt att medborgarna kan känna förtroende att deras skattepengar 
används till rätt ändamål. 
Vi delar utredarens bedömning i huvudsak men vill skicka med ett antal förslag för 
regeringen att titta närmare på när det gäller ordning och reda i välfärden. 
Det kan vara mer effektivt att välfärdsverksamheter inom olika branscher kan ha viss 
differentiering i regelverket. Exempelvis levereras skolans ”produkt” under 9 år med en 
option på ytterligare 3 år, därefter tar det ytterligare ett antal år innan leveransen av 
utbildningen verkligen kan mätas. Däremot är leverans av vård av exempelvis benbrott eller 
många andra sjukvårdsinsatser betydligt lättare att mäta och ställa kvalitetskrav på. Därför 
kan det vara gångbart att ha olika regelverk gällande kvalitetsmätning och vinst för olika 
verksamheter inom välfärden.  
Så länge finansieringen kommer från primärkommuner eller landstingskommuner måste 
deras avgörande inflytande vid etableringar säkras. Det är som idag helt oacceptabelt att 
skattepengar från exempelvis Nackabor kan hamna i andra kommuner där bolaget vill köpa 
skolor. En skattehöjning eller -sänkning som görs i en kommun får då inte samma effekt på 
välfärdsverksamheterna och därmed sätts delar av det kommunala självstyret ur funktion. 
Insyn på enhetsnivå behöver garanteras och kanske ställas mot utbetalning. 
Konkurrensvillkoren måste vara likvärdiga, samtidigt som den offentliga verksamheten 
kompenseras för att de utgör garanten, exempelvis för alla elevers undervisning.” 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade avslag på arbetsutskottets förslag och att kommunens yttrande 
ska lyda ”Nacka kommun instämmer i förslagen i remisspromemorian”. 
 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till arbetsutskottets 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars och Rolf Wastesons båda yrkanden beslutade 
kommunstyrelsen i enlighet med Hans Peters yrkande. 
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Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Opinionsundersökningar har visat att en majoritet av medborgarna’ även de som röstat på 
de borgerliga partierna, är emot att det tas ut vinster i välfärden.  Vänsterpartiet har genom 
samarbete med regeringen varit drivande för att privata anordnare av välfärdstjänster inte 
ska kunna ta ut vinster. När huvudförslaget genom Reepalus utredning behandlades i 
Nacka så gjorde alliansmajoriteten i Nacka på samma sätt som i alla andra sammanhang, 
förslaget avstyrktes, att man nu gör motsarande för denna remisspromemoria är därför inte 
att förundras över.  
 
Vänsterpartiet menar fortfarande att vinstuttag från välfärden innebär att skattemedel inte 
används till det de är avsedda för utan istället går i de privata ägarnas fickor. Självklart 
vidhåller vi det vi drivit under ett flertal år och till slut gjort en överenskommelse om med 
regeringen.” 
 
- - - - - 
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§ 135 Dnr KFKS 2018/107 

Ombildning av Erstavik från fideikommiss till aktiebolag 
Yttrande till Fideikommissnämnden avseende det Petersenska fideikommissboet Erstavik 
och Munkbron 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande, med den justeringen att sista stycket i yttrandet 
stryks, till Fideikommissnämnden över ansökan om att tillskjuta fast egendom i det 
Petersenska fideikommissboet Erstavik och Munkbron till ett så kallat fideikommissaktiebolag. 
 

Ärende 
Fideikommiss betyder att en sak eller en fastighet ärvs på ett i förväg bestämt sätt inom en 
släkt. Den som ärver kallas fideikommissarie. Erstaviks gård i Nacka ingår i det Petersenska 
fideikommissboet som bildades 1765. Enligt lag ska alla fideikommiss upphöra när den 
som var fideikommissarie när lagen trädde i kraft 1964 dör. Regeringen kan dock besluta 
att det ska bestå, om det finns särskilda skäl. 1998 beslutade regeringen att det Petersenska 
fideikommissboets skulle bestå under fideikommissarien Johan af Petersens livstid. Han 
dog 2015. Hans son har nu ansökt om att få tillskjuta fideikommissboet till aktiebolag enligt 
gällande lagregler. Ansökan bereds av Fideikommissnämnden inför beslut av regeringen 
och Nacka kommun tillstyrker ansökan. 
  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 50 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 mars 2018 
Underlag från Fideikommissnämnden  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 50 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Fideikommissnämnden över ansökan om 
att tillskjuta fast egendom i det Petersenska fideikommissboet Erstavik och Munkbron till ett så 
kallat fideikommissaktiebolag. 
 



 
105 
(116) 

 9 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Jan-Eric 
Jansson, Mikael Carlsson (NL), Sidney Holm (MP) och Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
arbetsutskottets förslag men med den justeringen att sista stycket i yttrandet stryks. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade att det i yttrandet ska framgå att ”Nacka kommun föreslår att 
fideikommissen i första hand inlöses av staten, i andra hand av de berörda kommunerna.” 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen beslutade i enlighet 
med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Fideikommissystemet är en kvarlevnad från feodalsamhället så det är i allra högsta grad tid 
att systemet avskaffas. Nu sker det bit för bit när de gamla fideikommissarierna går ur 
tiden. Men det betyder inte att det är rimligt att Erstavik som sammanhållet område 
upplöses. Området har alltför stor betydelse för befolkningen i Stockholmsområdet för att 
tillåtas vara en spelbricka för en enskild familj. Ombildning till fideikommissbolag innebär i 
alla fall att den akuta risken för uppdelning av egendomen faller bort. Men fortfarande 
kommer områdets förvaltning och utveckling ligga i en familjs händer och vara utsatt för 
ett rationellt skogsbruk vilket helt är i motsatsställning till områdets värde för 
Stockholmsområdet. Det enda rimliga vore istället att fideikommissen löstes in av staten 
eller, eventuellt, av de berörda kommunerna. Detta är ingen udda vision utan finns som en 
fullt reell möjlighet i lagen om upplösning av fideikommissystemet.” 
 

Protokollsanteckningar 
Monica Brohede Tellström (L) lät anteckna följande för Liberalernas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Liberalerna är inte förtjusta i grunden för Fidekommiss där den ordinarie arvsrätten med 
lika villkor för syskon inte gäller. Vi förstår dock poängen för alla Nackabor med att 
Erstavik hålls samman, och ställer oss bakom detta yttrande då en bolagsbildning bygger på 
att samtliga syskon är överens och formen och fördelningstalen för ägandet. En frivillig 
överenskommelse är alltid bättre än att regeringen skulle fatta ett beslut om ett fortsatt 
undantag om bevarad Fidekommiss i ett arvsskifte till.” 
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Emelie Friberg (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna tycker liksom övriga partier att det är viktigt att vi arbetar för att 
bevara vårt grönområde runt Erstavik.  Att Nackaborna har möjlighet att nyttja den 
fantastiska natur som Erstaviken erbjuder är en viktig fråga. Vi tycker att det här är ett bra 
förslag till lösning så länge det finns garantier att Nackaborna även i framtiden också 
kommer att få nyttja naturen i Erstaviken.  Vår inställning är att den gällande arvsrätten är 
viktig att slå vakt om i synnerhet när den förlegade formen fideikommiss har avskaffats. 
Såvida alla arvingar står bakom förslaget och är tillfreds med förslaget motsätter vi oss inte 
denna form.” 
 
- - - - - 
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§ 136 Dnr KFKS 2017/1013 

Regional vattenförsörjningsplan för Stockholms län 
Yttrande till länsstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Länsstyrelsen i Stockholms län i bilaga 1 till 
enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse. 

Ärende 
Nacka kommun har beretts möjlighet att yttra sig över Länsstyrelsen i Stockholms läns 
förslag till regional vattenförsörjningsplan. Planen är framtagen i samarbete mellan 
länsstyrelsen, Stockholms läns landsting och Storsthlm. Vattenförsörjningsplanen är en 
gemensam strategi för vattenförsörjningen i Stockholmsregionen och syftar till att säkra 
dricksvattenförsörjningen i Stockholms län för framtiden.  
 
Förslaget till vattenförsörjningsplan innehåller mål och strategier och förslag på åtgärder 
som krävs för att uppnå målen. Flera av åtgärderna behöver finansieras genom större 
gemensamma investeringar. Beslut om detta krävs av flera olika parter, vilket i sin tur 
förutsätter en gemensam syn på inriktningen av dricksvattenförsörjningen. 
 
Nacka kommun ställer sig bakom den regionala vattenförsörjningsplanens mål och 
strategier. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 51 
Tjänsteskrivelse av enheten för strategisk stadsutveckling den 7 mars 2018 
Förslag till yttrande 
Förslag till Regional vattenförsörjningsplan för Stockholms län  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 51 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Länsstyrelsen i Stockholms län i bilaga 1 till 
enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 137 Dnr KFKS 2017/888 

Underlätta för småbarnsföräldrar att vara 
förtroendevalda 
Politikerinitiativ den 2 oktober 2017 av Hans Peters (C) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har vid tidigare sammanträde behandlat politikerinitiativet ”Underlätta för 
småbarnsföräldrar att vara förtroendevalda”.2 I korthet innebär initiativet att kommunstyrelsen 
skulle besluta om en översyn och eventuell regelförändring så även förtroendevalda kunde 
ingå i systemet omsorg på obekväm tid. Kommunstyrelsen hemställde vid sammanträdet att 
utbildningsnämnden skulle utreda den frågan. Utbildningsnämnden bedömde dock att det 
inte skulle förenkla för de förtroendevalda att få barntillsyn. Kommunstyrelsen har även 
gett stadsledningskontoret i uppdrag att förenkla rutinerna kring att begära ersättning för 
barntillsyn. Möjligheten för barnvakter att fakturera kommunen direkt bedöms inte kunna 
minska administrationen för den förtroendevalda, eftersom denne fortfarande behöver 
intyga kostnaden för barnvakt. En blankett som underlättar hanteringen för den 
förtroendevalda har dock utformats eftersom både begäran om ersättning och styrkande av 
kostnad hanteras i samma blankett.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 60 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 mars 2018 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 februari 2018 § 20 
Utbildningsnämnden den 6 december 2017 § 99 
Kommunstyrelsen den 27 november 2017 § 334 
Blankett för att begära ersättning för barntillsyn 
Politikerinitiativ 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 60 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

                                                 
2 Kommunstyrelsens sammanträde den 27 november 2017, § 334 
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Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 februari 2018 § 20 
Ärendet återremitterades till stadsledningskontoret för att utreda om det går att få till enkla 
rutiner för förtroendevaldas möjlighet att begära ersättning för barntillsyn enligt Reglemente 
för de förtroendevalda. 

Beslut i utbildningsnämnden den 6 december 2017 § 99 
1. Utbildningsnämnden föreslog kommunstyrelsen att avslå politikerinitiativet om att 

förtroendevalda kan omfattas av tjänsten omsorg på obekväm arbetstid. 
2. Utbildningsnämnden föreslog kommunstyrelsen att utreda andra möjligheter som 

skulle underlätta för småbarnsföräldrar att vara förtroendevalda. 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 november 2017 § 334 
1. Kommunstyrelsen noterade redovisningen av förtroendevaldas nuvarande rätt till 
ersättning för barntillsyn respektive tjänsten omsorg på obekväm tid.  
2. Kommunstyrelsen hemställde till utbildningsnämnden att utreda frågan om 
förtroendevalda kan omfattas av tjänsten omsorg på obekväm tid.  
3. Kommunstyrelsen gav stadsledningskontoret i uppdrag att förenkla rutinerna kring de 
förtroendevaldas möjlighet att begära ersättning för barntillsyn enligt Reglemente för de 
förtroendevalda. 
4. Utbildningsnämndens utredning och stadsledningskontorets uppdrag skulle vara klara till 
den 31 januari 2018.  
Politikerinitiativet skulle därmed vara färdigbehandlat.   
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 138 Dnr KFKS 2018/146 

Styrning och ledning av kommunens aktiebolag 
Politikerinitiativ den 19 februari 2018 av Khashayar Farmanbar (S) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå förslaget i politikerinitiativet. Politikerinitiativet är 
därmed färdigbehandlat. 
 

Ärende 
I politikerinitiativet föreslås att kommunens styrning och ledning av de kommunala 
aktiebolagen behöver ses över för att ge oppositionen ökad insyn och inflytande samt 
minska risken för förhastade beslut. 
 
Bedömningen är att den modell som infördes under 2017 är ett bra komplement för att 
följa bolagen och den ekonomiska utvecklingen i bolagen. Modellen fråntar inte styrelsen i 
respektive bolags ansvar eller befogenheter. Kommunstyrelsen har även fortsättningsvis 
insyn i bolagen genom årliga möten med presidier och ledning i bolagen samt genom att 
samtliga styrelseprotokoll anmäls till kommunstyrelsen.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 februari 2018 
Politikerinitiativ 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 61 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 februari 2018 
Politikerinitiativ 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 61 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå förslaget i politikerinitiativet. Politikerinitiativet är 
därmed färdigbehandlat. 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Sidney Holm 
(MP) och Mikael Carlsson (NL), bifall till förslaget i politikerinitiativet. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservation 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Khashayar Farmanbars politikerinitiativ tar upp en viktig fråga och vi håller med honom. 
Det är viktigt att tydligt klargöra vad vi vill med våra bolag och vilken nytta bolagen 
förväntas tillföra kommunen och dess medborgare. Miljöpartiet anser att bolagen behöver 
ha en tydligare ledning och styrning från ägaren. 
För att förstärka styrning och ledning av bolagen genomförs det idag löpande 
avstämningsmöten mellan kommunen och bolagen. Syftet med mötena är dock bara att 
uppnå förbättringsåtgärder kopplat till olika ekonomiska aspekter. Detta förstärks av att det 
från kommunens sida som vi har förstått, utöver stadsdirektören bara är olika 
ekonomifunktioner som närvarar vid mötena. 
Övergripande behövs det enkla och tydliga ägardirektiv som innehåller konkreta 
verksamhetsmål. Dagens ägardirektiv är tyvärr mest av kameral och förvaltande karaktär. 
Miljöpartiet anser att det saknas direktiv för hur bolagen ska arbeta med kommunens 
miljömålsarbete för att hjälpa till i omställningen mot ett hållbart samhälle. De kommunala 
bolagen skulle kunna bli kraftfulla verktyg i omställningen mot ett hållbart samhälle, men 
då måste vi ta fram tydligare ägardirektiv och en bättre styrmodell där fler får insyn i 
processen och kan vara med och påverka.” 
 
- - - - - 
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§ 139 Dnr KFKS 2017/601 

Grunder för kommunens uttag av gatukostnader   
Medborgarförslag den 20 juni och 17 oktober 2017   

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att kommunen huvudsakligen arbetar i enlighet med vad som 
föreslås i medborgarförslagen och de föranleder därmed inte några vidare åtgärder. 
 
Medborgarförslagen är därmed färdigbehandlade. 
 

Ärendet 
Boo och Lännersta villaägareförening tillsammans med Gustavsviks ekonomiska 
fastighetsägareförening har inkommit med tjugotvå medborgarförslag huvudsakligen 
rörande gatukostnader. I utredningen av förslagen har följande framkommit. Fjorton av 
förslagen ligger i linje med hur kommunen redan arbetar och vad lagen föreskriver. Tre av 
förslagen har inte stöd av lagen eller överensstämmer inte med praxis. Övriga fem förslag 
föranleder inte någon åtgärd.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 februari 2018 § 28 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 7 februari 2018 

1. Sexton medborgarförslag av den 20 juni 2017 
2. Ytterligare sex medborgarförslag av den 17 oktober 2017 
3. Svar på tjugotvå medborgarförslag angående gatukostnader av den 7 februari 2018 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 20 februari 2018 § 28 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade att ärendet överlämnas till 
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till alla medborgarförslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Mikael Carlssons yrkande beslutade kommunstyrelsen beslutade i enlighet 
med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Reservation 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”De inkomna medborgarförslagen väcker den viktiga frågan om gatuavgifterna.  Enligt den 
tjänsteskrivelse som kommunens expertis har presenterat till politiken leder inte dessa 
förslag till några åtgärder, hanteras inom ramen för kommunallagen eller redan genomförs. 
Vi kan i det här läget inte se att tjänsteskrivelsen skulle medvetet vilja vara missvisande. 
Samtidigt vill vi påminna om att Socialdemokraterna under hela mandatperioden har krävt 
en konsekvensutredning för övergång till gemensam finansiering av vägarna. Samt att de 
boende i de områden som idag har enskilt huvudmannaskap för vägarna ska ha möjlighet 
att erbjudas kommunal borgen för lån till vägavgifterna, för att pragmatiskt komma 
närmare ett system enligt likviditetsprincipen, dvs att avgifterna ska i möjligaste mån betalas 
i samband med att värdeökningen realliseras.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi moderater tycker att det är rimligt att de fastighetsägare som får nya byggrätter också är 
med och betalar vad det kostar att kunna få dessa byggrätter. Det är ett ansvarsfullt sätt att 
hushålla med skattebetalarnas pengar. Det är glädjande att kommunstyrelsen är helt enig i 
denna uppfattning och om principerna för hur denna sk exploateringsersättning ska tas ut. 
Det är dock anmärkningsvärt att Nackalistan bara anser att denna princip ska gälla i 
centrala Nacka och inte i gamla sommarstugeområden i Boo (där den kallas 
gatukostnadsersättning). Nackalistans linje innebär att våra invånare skulle behandlas olika 
och att orättvisan fastställs till princip. 
 
För övrigt anser vi att de gatukostnader som ska tas ut ska vara låga, skäliga och rättvisa 
och att de ska kombineras med generösa möjligheter till anstånd och avbetalningsplaner för 
dem med låga inkomster. Ingen ska tvingas från sin villa.” 
 
- - - - - 
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§ 140 Dnr KFKS 20/999 

Medborgarförslag om nattöppet café för ungdomar  

Beslut 
Ärendet bordläggs för att behandlas på kommunstyrelsens sammanträde den 7 maj 2018 då 
kompletta handlingar i ärendet finns med. 
 

Ärende 
Förslagsställaren föreslår att ett nattöppet café öppnas i centrala Nacka för att skapa 
trygghet bland ungdomar.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 62 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 6 mars 2018 
Medborgarförslag 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 62 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget eftersom förslaget avser önskemål om 
caféverksamhet vilket inte faller inom kommunens ansvarsområde. Kommunstyrelsen 
noterar att det inom kommunen redan pågår ett brett arbete för att öka tryggheten för 
ungdomar.  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet bordläggs och att kompletta handlingar i ärendet finns 
med till kommunstyrelsens sammanträde den 7 maj 2018. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 141 Dnr KFKS 2017/1000 

Medborgarförslag om nattvakter runt lokala centrum   

Beslut 
Ärendet bordläggs för att behandlas på kommunstyrelsens sammanträde den 7 maj 2018 då 
kompletta handlingar i ärendet finns med. 

Ärende 
Förslagsställarna föreslår att det sätts in fler nattvakter runt om i Nacka, speciellt kring 
Nacka forum, Björknäs centrum, Fisksätra centrum och Orminge centrum där många 
pendlar och byter bussar under nattid.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 6 mars 2018 
Medborgarförslag 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 mars 2018 § 63 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar att möjligheten att sätta in väktare/ordningsvakter vid offentliga 
platser, under tidsbegränsade perioder, är en beslutad satsning som kommunstyrelsen 
beslutade om den 19 februari 2018 (så kallade trygghetspaketet). Medborgarförslaget anses 
härmed färdigbehandlat.   
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet bordläggs och att kompletta handlingar i ärendet finns 
med till kommunstyrelsens sammanträde den 7 maj 2018. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 142   

Övriga frågor 
 

Två politikerinitiativ 

Representativt rum i Nacka stadshus KFKS 2018/345 
Politikerinitiativ den 9 april 2018 av Hans Peters (C) med förslag att ge 
stadsledningskontoret i uppdrag att undersöka möjligheten att tillskapa ett representativt 
rum i stadshuset. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar politikerinitiativet till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 
 

112-dagar för 6-åringar i Nacka  KFKS 2018/346 
Politikerinitiativ den 9 april 2018 av Hans Peters (C) med förslag att 

 112-dagarna får en kontaktperson inom kommunen som har mandat att hjälpa 
räddningstjänsten att anordna dagarna med samtliga aktörer, 

 medel avsätts i mål- och budget för att säkerställa att 112-dagarna kan fortsätta, 
 verka för att polisen prioriterar närvaro på dagarna. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar politikerinitiativet till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 
 

Övrig fråga på kommunstyrelsens sammanträde den 19 februari angående 
enkät 
Christina Ståldal (NL) undrar över bakgrunden till den muntliga enkät som hon blev 
uppringd om, med avsändare Nacka kommun och av CMA research.  

Stadsdirektör Lena Dahlstedt kommer till kommunstyrelsens sammanträde den 8 maj med 
information om undersökningen som företaget Origo Group AB genomfört för att 
förbättra kommunikationen gentemot medborgarna i stadsbyggnadsprocessen.  
 
- - - - - 


